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24   NAKLİYECİ İHRACAT VE İTHALAT ARASINDA BOCALADI
Ekim ayı ihracatı tarihi bir rekora imza atarak 15,7 milyar dolar oldu. Ekim 
ayı ihraç taşımaları da %5 artarak 116.421 adede ulaştı. İlk 9 ayda Türk 
araçları ile yapılan ihracat taşımalarının yüzde 2 düşmesinden sonra 
gerçekleşen bu artış moralleri yükselti.
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18   ÇİN 40 TRİLYON DOLAR mAL VE HİzmET
              İTHALATI YApACAğINI AÇIKLADI

Dünyanın en büyük ihracatçılarından olan Çin, yaptığı yıllık ithalat 
oranıyla da zirvedeki ülkelerden.

42  Tüm zAmANLARIN İHRACAT REKORu KIRILDI
Ekim ayında ihracat geçen yılın aynı ayına göre yüzde 13,1 artışla 15,7 
milyar dolar oldu. Böylece tarihimizdeki en yüksek aylık ihracat rekoru-
na imza atıldı.

künye

26  LOGITRANS FuARI 12. KEz KApILARINI AÇTI
EKO Fuarcılık ve messe münchen ortaklığı EKOmmI Fuarcılık tarafından bu 
yıl 12.’si düzenlenen ‘logitrans Transport Lojistik Fuarı’ 14-16 Kasım tarihleri 
arasında gerçekleşti. 

48  KİşİSEL VERİLERİN KORuNmASI KANuNu 
            KİmLERİ İLGİLENDİRİYOR?
            FİRmALARIN NELER YApmALI, HANGİ öNLEmLERİ ALmALI?

Hangi lojistik firmalarının bu düzenlemeden etkilendiği,
firmaların ne tür önlemler alması gerektiği konusunda Avukat İlke
Soysal sorularımızı cevapladı.

53  GüNEYDOğu ANADOLu’DAN
            8 mİLYAR DOLARLIK İHRACAT

2018 yılı faaliyetlerini değerlendirmek ve 2019 yılı bölge eylem planlarını 
istişare etmek üzere 1. Genişletilmiş Doğu Anadolu ve Güneydoğu Anadolu 
Bölgesi programı gerçekleştirildi.

37  TİCARET BAKANI KApIKuLE’Yİ İNCELEDİ
Ticaret Bakanı Ruhsar pekcan incelemelerde bulunmak üzere Kapıkule 
Gümrük Kapısı’ı ziyaret etti.



ÖMER ÇETİN NUHOĞLU
UND YÖNETİM KURULU BAŞKANI

Değerli Dostlarım,

Türkiye son dönemde yerli ve milli vurgusuna ağırlık veriyor 
ve ticaretini de bu anlayışla şekillendirmek istiyor. Bunun 
en son örneğini D8 (Gelişmekte olan ülkeler) zirvesinde 

gördük. Bu ülkeler arasındaki ticaretin yerli paralar üzerinden 
yapılması konusunda fikirler ön plana çıktı. Türkiye’nin yüksek 
sesle dillendirdiği bu strateji ülke gelişiminin ve refah seviyesi-
nin artırılmasında önemli bir adım olarak yorumlanıyor. 

Ekonomik kalkınmasını ihracat ile gerçekleştirmeyi amaçlayan 
Türkiye’nin bu yaklaşımı hayli önemli ancak bunu destekle-
yecek adımların da atılması gerekiyor. Yıllık 40 milyar doların 
üzerinde ihracat yükü taşıyan uluslararası karayolu taşımacıları 
olarak biz de ülke ihracatçısına büyük katkı sunuyor ve en zor 
zamanlarda her türlü desteği kendilerine veriyoruz. Bu nok-
tadan hareketle yerli ve milli lojistik firmalarımıza uluslararası 
rekabette öne çıkacak, kendi yükünü taşımasını sağlayacak 
destekler verilmelidir. Bugün hala Türk ihraç yüklerinin yüzde 
78’inden fazlası kendi markalarımızdan yapılıyor. Ancak son 
yıllarda bu oran Türk firmaları aleyhine gerilemeye başladı ve 
burada büyük bir tehdit söz konusu olabilir. 

2018 yılı gelecek için oluşturulacak stratejilerin aciliyetini 
gözler önüne serdiği bir yıl oldu. Ticaret savaşları ve ekonomi 
üzerinden ülkeleri disipline etme çabalarının arttığı 2018 yılının 
olumsuz tablosunda Türkiye de yerini aldı. Türkiye üzerindeki 
tehditleri bir kenara bırakarak ekonomi üzerinden bir okuma 
yaparsak, ihracatın hızlı yükselişi, bunun yanında ithalattaki 
büyümenin aynı oranda gerçekleşmemesi cari açığa olumlu et-
kileri oldu. Ancak bu dengesizlik uluslararası taşımacılık yapan 

firmaların boş dönüş sayılarını artırdı. Boş dönüş oranının 
yüzde 73’lere kadar çıkması, firmaların maliyetlerini büyük 
oranda artırdı. Bu maliyet artışını müşterilerine yansıt-
makta zorlanan firmalarımız için bu yaşamsal bir tehdit 
noktasına kadar geldi. 

Yazımın başında da vurgulamaya çalıştığım gibi milli 
ihracat stratejisinin temelini oluşturacak en büyük güç milli 
lojistik sektörüdür. 2018 yılının ilk 9 ayında gerçekleşen 
ihracat taşımaları rakamlarına bakıldığında Türk araçla-
rının yaptığı taşımaların yüzde 2 düştüğünü, buna karşın 
yabancı plakalı araçların taşımalarını yüzde 6 artırdığı-
nı görüyoruz. Lojistik sektörümüzün yaşadığı sorunlar, 
gümrüklerdeki beklemeler, maliyet artırıcı uygulamalar gibi 
farklı nedenlerin sonucu oluşan bu durumun kontrol altına 
alınması, milli firmaların güçlendirilmesi gerekiyor. 

Türk ihracatçısına Türk Eximbank önemli destekler sağlıyor. 
2018 yılı sonunda Türk Eximbank tarafından verilen des-
teklerin miktarı 44 milyar dolar olacak. Lojistik sektörüne 
verilen destek miktarı ise bu rakam içinde 2.3 milyar 
dolarlık yer tutuyor. Bu yıl lojistik sektörünün en çok des-
teğe ihtiyaç duyduğu yıl oldu. 2019 yılında bu ihtiyaç daha 
da artacaktır ve bu nedenle sektörün desteklerden hızlı, 
kolay ve uygun koşullarda yararlanmasının önü açılmalıdır. 
Lojistik sektörün verilen destek, ülke ekonomisine, ülke ih-
racatına ve ülke refahına verilen bir destektir. Bu noktada 
lojistik sektörünün sağladığı katma değerin unutulmaması 
gerektiğine dikkat çekmek istiyorum.

Saygı ve Sevgilerimle...

baŞyaZı
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Almanya Lojistik Birliği ile lojistik işbirlikleri konuşuldu
UND, Almanya Lojistik Birliği ile 
bir araya gelerek lojistik alanında 
geliştirilebilecek işbirliklerini görüş-
tü. Toplantı 13 Kasım’da İstanbul 
Ticaret Odası’nın ev sahipliğinde 
gerçekleştirildi. 
İstanbul Ticaret Odası’nın ev sahip-
liğinde yapılan 24. Taşımacılık ve 
Lojistik Kongresi’nde UND Almanya 
Lojistik Birliği ile yapılan toplantıya 
katıldı. Toplantıya UND adına Yö-
netim Kurulu Danışmanı Fatih Şe-
ner ve AB Ülkeleri Uzmanı Ayşegül 
Ketenci katıldı.  Toplantıda, Alman-
ya ve Türkiye’nin çok önemli ticaret 
ortakları olduğu vurgulanırken, 
karşılıklı ilişkilerde görülen fırsatlar 
ve zorluklar dile getirildi. Toplan-
tıda ele alınan başlıca konular; 
e-ticaretin gelişmesinde gelinen 
son nokta, Kuşak-Yol girişiminin 
ülkeler arasındaki ulaşım ağlarına 
etkisi ve Türkiye-Almanya arasında 
lojistik alanında geliştirilebilecek 
işbirlikleri oldu. Fatih Şener, yaptığı 
sunumda Almanya ile Türkiye’nin 
ulaşım faaliyetlerinin libere ve 
sorunsuz olarak gerçekleştiğini an-

Çetin Nuhoğlu Bakan yardımcıları 
Metin ve Batur’u ziyaret etti

UND Yönetim Kurulu Başkanı Çetin 
Nuhoğlu, Ticaret Bakan Yardımcıları 
Fatih Metin ve Gonca Işık Yılmaz 
Batur’u ziyaret etti. 
Nuhoğlu ziyarette sektör için önem 
arz eden hususları aktarırken, sınır 
kapılarındaki beklemeler, sektör için 
maliyet yaratan uygulama ve mevzuat 
hükümleri ile ilgili hususlarda karşılıklı 

görüş alışverişinde bulunuldu. 
Türk taşımacılarına karşı yurtdışında 
uygulanan haksız kota ve geçiş ücret 
konularının da gündeme getirildiği 
toplantıda, yapılabilecekler ele alındı 
ve Avrupa Birliği Adalet Divanı kararları 
hakkında bilgilendirme yapıldı.
Toplantıda, Nuhoğlu’na, UND Koordi-
natörü Nejla Albayrak eşlik etti. 

cak Almanya’ya ulaşıncaya kadar 
Türk taşımacılarının yaşadığı geçiş 
ücretleri, kotalar, mod dayatma-
ları gibi darboğazların yaşandığını 
vurguladı. Türkiye’nin üye olduğu 
Gümrük Birliği’nin, ticaretin önün-
deki engelleri kaldırılmasına dair 
açık maddeleri olmasına rağmen, 
haksız rekabete sebep olan ve 
ticareti engelleyen bu uygulamala-
rın devam ettiğini aktaran Şener, 

Schengen bölgesinin 1995’ten bu 
yana yaklaşık dört kat artmasına 
rağmen, 180 günlük vize süre-
sinin değişmediğini ve bu süre-
nin Türk taşımacıları için yeterli 
olmadığını anlattı. Fatih Şener, 
AB ülkeleri ve Schengen bölge-
sinde 180 gün içerisinde en çok 
90 gün kalınmasına olanak veren 
vize uygulamasını detaylı şekilde 
aktardı. 
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UND Heyeti Cilvegözü Gümrük Müdürü’nü ziyaret etti
UND Heyeti daha önce Cilvegö-
zü Gümrük Müdürü Yardımcılığı 
görevinde bulunan ve kısa bir süre 
önce Gümrük Müdürlüğü görevine 
atanan Mahmut Berkli’yi makamın-
da ziyaret etti. Ziyarete Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Kamil 
Sağ, Yönetim Kurulu Üyeleri Kemal 
Gül, Ali Kuş,  Abdurrahim Kılıç  ve 
UND Hatay Temsilcisi Fulya Özde-
mir katıldı.
Yapılan görüşmede UND’nin yerel, 
ulusal ve uluslararası alanda yürüt-
tüğü çalışmalar ve Hatay nakliye 
sektörü ile ilgili bilgiler verildi.  UND 
tarafından yapılan ziyaretin önemi-
ne değinen Berkli, UND’nin faali-
yetlerini yakından bildiğini belirtti. 
Cilvegözü sınır kapısı hakkında bilgi 
veren Berkli, kapıdaki taşımaların 
hala aktarma yöntemiyle devam 
ettiği, aktarmalarda ve sıra siste-

UND; Ticaret kotaları ve tarife dışı engelleri anlattı

UND, İktisadi Kalkınma Vakfı ve 
Marmara Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Milletlerarası Özel Hukuk Anabilim 
Dalı ortaklığında yapılan “Uluslararası 
Yatırım ve Ticaret Anlaşmaları: Güncel 
Gelişmeler ve Sorunlar” konulu panele 
katıldı.  25 Ekim’de gerçekleştirilen 
panelin “Ticaret Kotaları Tarife Dışı 
Engeller” oturumunda, UND İcra 

Kurulu Başkan Yardımcısı Erman 
Ereke “Transit Engellerinin Taşımacı-
lık Sektörü Üzerindeki Etkisi” başlıklı 
bir sunum yaptı. Ereke sunumunda; 
Avrupa ülkelerindeki mevcut kota ve 
transit geçiş ücretlerinin, eşyaların 
Türkiye ile Avrupa Birliği arasında 
serbest dolaşımını önemli derecede 
olumsuz etkilediğini anlattı. 

minde bir sıkıntı yaşanmadığı ve 
şu sıralar çoğunlukla çimento vb. 
inşaat malzemeleri çıkışının olduğu 
aktardı. UND Heyeti  görüşme 
sonrası Mahmut Berkli eşliğin-

de Cilvegözü Gümrük sahasını, 
tampon bölgede bulunan aktarma 
sahasını ve Bab-el Hawa kapısına 
kadar olan alanı ziyaret ederek 
incelemelerde bulundu.

Panelin “Ticaret ve Yatırım Hukukuna 
İlişkin Bölgesel Gelişmeler” oturu-
munda ise UND Avrupa Birliği Uzma-
nı Ayşegül Ketenci “Rusya’nın DTÖ 
üyeliği ve Güncel Etkileri” sunumunu 
gerçekleştirdi. Yapılan sunumda 
Rusya’nın DTÖ üyeliği ve sonraki 
sürecin Rus ekonomisi üzerindeki 
etkisinden bahsedildi. 
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UND sektör maliyetlerinin azaltılması için 
önerilerini anlattı
Ticaret Bakanlığı tarafından gerçek-
leştirilen “Dış Ticaret İşlemlerinde 
Belge ve Maliyetlerin Azaltılması 
Çalıştayı” 1-2 Kasım 2018 tarihleri 
arasında Ankara’da yapıldı. UND 
çalıştayda yaptığı sunumda uy-
gulamalardan kaynaklı maliyetleri 
anlatarak sektör önerilerini katılım-
cılarla paylaştı.  Açılış konuşmalarını 
Ticaret Bakan Yardımcısı Gonca 
Işık Yılmaz Batur ve Gümrükler 
Genel Müdürü Mustafa Gümüş’ün 
yaptığı Çalıştay’da Ticaret Bakanlığı 
tarafından dış ticaret işlemlerinde 
kullanılan belgeler ve bunlara ilişkin 
maliyetler ile ilgili bir sunum yapıldı.
Çalıştay’ın devamında dış ticaret 
işlemlerinde rol alan diğer kamu 
kurumları ve sivil toplum örgütleri 
tarafından farklı sunumlar yapıldı ve 
belge sayısının ve maliyetlerin azal-
tılması için yapılabilecekler istişare 
edildi. UND  ise yaptığı sunumda, 
uluslararası karayolu eşya taşımacı-
lığı sektörünün fazla mesai, yolluk, 

Rusya, Kazakistan ve BDT Ülke-
leri Çalışma Grubu toplantısı 14 
Kasım’da gerçekleşti. UND’nin yeni 
akaryakıt kartı çözüm ortağı DKV de 
toplantıya katılarak verilecek hizmet-
leri anlattı. Toplantıda  sürücü vizeleri 
ve Basitleştirilmiş Gümrük Hattı’nın 
yaygınlaştırılması gibi önemli konular 
görüşüldü. Yapılan toplantının ön-
cesinde UND’nin Rusya, Kazakistan 
ve BDT Ülkelerindeki akaryakıt kartı 
çözüm ortağı DKV, Çalışma Grubu 

üyelerine öğle yemeği verdi. Burada 
yapılan sunumda DK, Rusya ve BDT 
ülkelerindeki geniş kullanım olanak-
ları, sunduğu dijital kolaylıklar ve 
özellikle Rusya, Belarus ve Gürcistan 
otoban cihazı ve yol kullanım ücreti 
hususunda UND üyelerinin operas-
yonlarına büyük fayda sağlayabile-
ceklerini belirtti. 
DKV ayrıca Rusya’da rafinelerde 
gerçekleşen yenileme çalışmaları 
nedeniyle gelecek sene Rusya’da 

akaryakıt fiyatlarında artış yaşanabi-
leceğini, UND üyelerinin operasyon-
larını ve planlamalarını buna göre 
yapmaları gerektiğini belirtti.
Çalışma Grubu daha sonra 2019 yılı 
Rus belge dağıtım sistemi, Rusya 
Sürücü Vizelerinin biran önce çözül-
mesi talebi, Basitleştirilmiş Güm-
rük Hattının daha iyileştirilmesi ve 
yaygınlaştırılması gerekliliği, 2018 
yılı istatistikleri gibi farklı konuları 
masaya yatırarak nasıl hareket edil-
mesi gerektiği konularında önerileri-
ni ortaya koydu. 
Rusya, Kazakistan ve BDT Ülkeleri 
Çalışma Grubu toplantısına; Murat 
Gümüşlüol (Logitrans),  Cihat Tur-
han (Demiral), Nurhan Nazlı (Nazlı 
Lojistik), Adem Başbilen (Supet), 
Onur Ercan (Troyka), Sevim Soylu 
(UNO), Gökhan Kavak (Kavakgro-
up), Onur Gül (Gülsan Nakliyat), 
Selçuk Görmezoğlu (Mağdenli Nakli-
yat), Kadir Kuş (Özkuş), Mehmet Ali 
Ördek (Önder Nakliyat) katıldı. 

park, kantar, kontrol, hamaliye, 
dezenfeksiyon gibi uygulamalara 
dair maliyetleri hakkında bilgilendir-
me yaptı ve taşımacılık işlemlerinde 
kullanılan ve kaldırılması önem arz 
eden belgeler ile ilgili detaylar katı-
lımcılar ile paylaştı. Sunumda ayrı-
ca, iç ve sınır gümrük idarelerindeki 

beklemelerden kaynaklanan maddi 
kayıplar vurgulandı. UND kamu 
kurumları tarafından dış ticaret iş-
lemlerindeki maliyetleri asgari sevi-
yeye indirgeyecek ve iş süreçlerine 
önemli derecede katkı sağlayacak 
sektör önerilerini kamu kurumları 
ve katılımcıları ile paylaştı.
 

Rusya Çalışma Grubu mevcut sorunların 
çözümü için bir araya geldi
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UND ve TUV Avusturya Akademi birlikteliği ile
iş hayatında başarılı olmanın ipuçları verildi

Gelişen ve her şeyin çok hızlı 
değiştiği günümüz iş dünya-
sında hayatta kalabilmek ve 

yarınları planlayabilmek ancak ve 
ancak algıyı iyi yönetmekle müm-
kün. Bu hayati mesajları verebilmek 
amacıyla, TUV Avusturya Akademi 
ile UND üyelerine sosyal sorumlu-
luk kapsamında “İletişimin Algıya, 
Algının Hayatımıza Etkisi” eğitimi 
gerçekleştirdi. Ücretsiz yapılan eği-
tim Banu Özaltan ve Enis Gökçetin 
tarafından verildi.
İletişimin stratejik rolüne paralel 
olarak şirketlerin finansal sorumlu-
luklarının yanında üstlendikleri ku-
rumsal sosyal sorumluluk, kuruma 

duyulan güven, paydaşlarla ilişkiler 
ve hizmetin kalitesi gibi bileşenlerle 
ilişkilendirilen itibar, iletişimin (ula-
şılabilir olmanın) yeni rekabet koşul-
ları içinde kurumsal becerilerinin 
kaynağını oluşturuyor. Çünkü itibar, 
kurumlarda ne yapıldığına ve nasıl 
yapıldığına odaklanan ve paydaşla-
rın deneyimlerine bağlı olarak algıya 
dayanan çok yönlü bir bileşen. 
Böylece halkla ilişkiler (Algının ve 
iletişimin yönetimi), uygulamacıları 
da itibarı oluşturan bu bileşenleri ön 
plana çıkararak kurumların geli-
şimleri için ihtiyaç duydukları gücü 
oluşturur.
Eğitimde; hizmet sektörünün vaatler 

üzerinde döndüğü, firmanın itibarı, 
marka algısı, ödenen paraya değer 
olup olmadığı, müşteri büyürken 
bizimde büyümemiz gerektiği, bek-
lentilerin karşılayıp karşılamadığı, 
mevcut müşterilerin gelecek pro-
jeksiyonu için plan yapabilmek için 
çok büyük öneme sahip olduğu, 
bir sayının tek başına hiçbir anlam 
ifade etmediği öncesi ve sonrasının 
çok önemli olduğu ve hatanın hep 
olabileceği, fakat önemli olanın 
hata olduktan sonra nasıl bir aksi-
yon alacağımızın daha da önemli 
olduğu gibi hususlar eğitimcilerin 
başarılı sunumuyla katılımcılar ile 
paylaşıldı.

İş hayatında başarılı olmanın en önemli yollarından biri de algıyı doğru ve etkili yönetmek. 
UND ve TUV Avusturya Akademi bir araya gelerek, “İletişimin Algıya, Algının Hayatımıza 
Etkisi” konulu bir seminer düzenledi. Seminerde katılımcılara algının önemi, algı yönetimi 
ve gelecek için nelerin yapılabileceği konusunda önemli hususlar aktarıldı. 
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Çin 40 trilyon dolar mal ve hizmet 
ithalatı yapacağını açıkladı
Dünyanın en büyük ihracatçılarından olan Çin, yaptığı yıllık ithalat oranıyla da zirvedeki 
ülkelerden. Ülkenin ithalatı her yıl artarken Çin Cumhurbaşkanı Xi Jinping önümüzdeki 
15 yıl içinde 30 trilyon dolar mal ithalatı, 10 trilyon dolar da hizmet ithalatı yapacakla-
rını açıkladı. 

Çin Cumhurbaşkanı Xi Jinping, 
önümüzdeki 15 yılda Çin’in 
ithal edeceği mal ve hizmet-

lerin hacminin sırasıyla 30 trilyon ve 
10 trilyon doları aşmasının beklen-
diğini kaydetti.
Xi, söz konusu açıklamayı, 
Shanghai’da yapılan Çin Uluslarara-
sı İthalat Fuarı’nın açılış töreninde 
yaptı.
Çin’in ithalat potansiyelini artırmak 
için piyasaya giriş kısıtlamalarını 
gevşetmeyi sürdüreceğine ve dün-
yanın bir numaralı ticaret ortamını 

yaratmak için çabaladığına dikkat 
çeken Cumhurbaşkanı Xi, dışa açıl-
mada yeni bir seviyeye çıkılacağını, 
iki ve çok taraflı işbirliğinin derinleş-
tirileceğini belirtti.
Xi Jinping, dışa açılma önlemleri 
kapsamında gümrük vergilerinin 
düşürüleceğini, ithalattaki kurumsal 
maliyetlerin azaltılacağını ve sınır 
ötesi e-ticaret gibi yeni sektörlerin 
geliştirileceğini söyledi. Ayrıca finans 
sektörünün dışa açılma seviyesinin 
istikrarlı şekilde artırılacağını ve 
hizmet sektörünün dışa açılmasının 

sürekli ilerletileceğini kaydeden 
Xi, yabancı sermayenin eğitim ve 
tedavi hizmetleri gibi alanlardaki 
oranına yönelik kısıtlamanın da 
gevşetileceği bilgisini verdi.
Xi, Çin’in “Bölgesel Kapsam-
lı Ekonomik Ortaklık İlişkileri 
Anlaşması”nın (RCEP) bir an önce 
imzalanması için gayret göstererek 
“Çin-Avrupa Yatırım Anlaşması” ve 
“Çin-Japonya-Güney Kore Serbest 
Ticaret Bölgesi”yle ilgili müzake-
relerin hızlandıracağını sözlerine 
ekledi.

Uluslararası yarışmaya Türkiye damga vurdu
Renault Trucks’ın uluslararası platform-
da düzenlediği START By International 
Yarışması’na Türkiye ev sahipliği yaptı. 
200’e yakın takımın katıldığı yarış-
mada Türk ekipleri ödüllere doymadı.  
Renault Trucks International tarafından 
düzenlenen satış sonrası hizmetlere 
yönelik yarışmada farklı ülkelerden 
200’e yakın takım buluştu. Satış 
sonrası teknisyen ekiplerinin yarıştığı 
START By International’da Türk takım-
ları, birincilik ve üçüncülük ödüllerinin 
sahipleri oldu.  Mart 2018’de başlayan 
yarışmanın finali, iki teorik bölgesel 
elemeden sonra Türkiye’de gerçekleş-
tirildi. Finale kalan 12 ekip, İstanbul’da 
yarıştı. Satış sonrası organizasyonları 
geliştirmek ve yarışırken eğitimleri 
sürdürmek üzere düzenlenen etkinlikte 
takımlar, teknik bilgi ve becerilerini 
yarıştırdılar. Arıza tanımlama, onarımı, 
araç teslimi gibi çeşitli atölyelerde 

yarışan tüm finalistler, takım ruhu, 
rekabet, bilgi paylaşma ve pekiştirme 
gibi kazanımları aynı anda yaşama 
fırsatı buldular. Yarışma sayesinde 
servis teknisyenlerinin yetkinlik, beceri 
ve bilgi seviyelerinin ölçümlenmesi de 
sağlandı.  Türkiye’den iki takım dere-
ceye girdi. Türkiye’den iki takımın ilk 
üçte yer aldığı START By International 
yarışmasında;

Birincilik ödülü: Smyrna - ÖZMUTLU-
BAŞ OTOMOTİV - Türkiye (İzmir)
İkincilik ödülü: Saldae - Saldae Trucks 
- Cezayir 
Üçüncülük ödülü: Akdeniz Kaplanları 
- ÖZMUTLUBAŞ OTOMOTİV - Türkiye 
(Antalya)
En iyi takım ruhu ödülü: Kazablanka 
Lider - BAMY Trucks – Fas ekiplerine 
verildi. 
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16 ilde ihracat Destek Ofisleri kurulacak
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, ilk aşamada 16 ilde, 25 oda ve borsayla İhracat Des-
tek Ofisleri kuracaklarını söyledi. 

Ticaret Bakanlığı ile Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliğinin 
(TOBB) birlikte yürüttüğü 

“İhracat Destek Ofisleri İşbirliği 
Protokolü İmza Töreni ve Tanıtım 
Toplantısı” TOBB İkiz Kuleler’de 
gerçekleştirildi. 
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan 
yaptığı konuşmada destek ofisinin 
kurulacağı 16 ilin 53,6 milyar dolar 
ihracatla 2017 yılı ihracatının üçte 
birini gerçekleştirdiğini söyledi. 
Pekcan amaçlarının bur rakamı 
yukarı çekmek olduğunu belirtti. 
Pekcan, Bakanlık olarak hedefleri-
nin ihracatı KOBİ’lerden başlayarak 
bütün iş dünyasına yaymak olduğu-
nu söyledi.
İhracatı artırmanın yolunun iş 
dünyasının doğru ve hızlı bilgiye 
ulaşabilmesinden geçtiğini vurgula-
yan Pekcan, “İş dünyamız ne kadar 
donanımlı ve bilgili olursa ihracat 
artış hızı da o kadar yüksek ola-
caktır. Bu nedenle 24-25 Eylül’de 
‘İletişim Noktaları Eğitim Programı’nı 
düzenlendik. Bu programa katı-
lım sağlayan 72 ticaret ve sanayi 
odasından temsilcileri Bakanlığımı-
zın sahadaki birer temsilcisi olarak 
görüyoruz. Bakanlık olarak, bütün 
bu çalışmalarımızı yereldeki paydaş-
larımızla birlikte icra etmek amacıyla 

bugün TOBB desteğiyle çok önemli 
bir adım atıyoruz, ticaret ve sanayi 
odalarımız bünyesinde kurulacak 
ihracat destek ofisleri projemiz. Artık 
siz TOBB temsilcileri Bakanlığımızın 
birer mesai arkadaşı oluyorsunuz. 
Sayenizde, KOBİ’lerimizden başlaya-
rak tüm ihracatçılarımız uluslararası 
standartlarda bilgi ve donanıma 
sahip olacaklar. İhracat destek ofis-
leri, Bakanlığımız ile sürekli iletişim 
içinde olacak. Bakanlığımızın uzman 
kadrolarının bilgi ve donanımları en 
etkin ve hızlı bir şekilde bu ofisler 
sayesinde tüm Anadolu’ya yayıla-
cak. İlk aşamada 16 ilde, 25 oda 
ve borsamızla ihracat destek ofisleri 
kuruyoruz. Bu 16 ilimiz 53,6 milyar 

dolar ihracatla 2017 yılı ihracatımı-
zın üçte birini gerçekleştirdi” diye 
konuştu. 
Hedeflerinin hem bu rakamı daha 
yukarı taşımak hem de ihracatçı 
olmayan ya da çok az ihracatı 
bulunan illeri de ihracatçı potasın-
da daha fazla görebilmek olduğunu 
dile getiren Pekcan, söz konusu 
iller arasında henüz yer almayan 
memleketi Manisa’da da ofis kurul-
ması önerisinde bulundu. Sadece 
ihracatı yüksek illerde değil, ihraca-
tı artma potansiyeli bulunan illerde 
de bu ofislerin açılması gerektiğine 
dikkati çeken Pekcan, Diyarbakır’a 
da 197 milyon dolarlık ihracatı 
yakıştıramadığını söyledi. 

Brisa ihracatını yüzde 54 artırdı
Bridgestone, Lassa ve Dayton 
markalarıyla Türkiye lastik pazarı 
lideri Brisa, 2018 yılı üçüncü çeyrek 
dönemi finansal sonuçlarını açıkladı.  
Şirket, güçlü finansal yapısı ve kat-
ma değerli üretim anlayışıyla hem 
yurtiçi hem de yurtdışı pazarlarda 
başarılı bir büyüme performansı 
sergiledi. Brisa, bu dönemde toplam 
satış gelirlerinde yüzde 38 oranın-
da büyüme kaydetti. Yurtiçi satış 
gelirlerinde yüzde 31 artış sağlayan 
Brisa, yurtdışı satış gelirlerini de 
yüzde 54 artırdı ve yılın ilk dokuz 
ayında toplam 173,6 milyon dolar 
ihracat gerçekleştirdi. Sağlanan bu 
başarı şirketin FAVÖK performansı-
na da yansıdı ve FAVÖK seviyesinde 
yüzde 55’lik artışla 371,9 milyon 
TL’lik büyüklük elde etti. Bu dönem-
de şirketin toplam net karı da 75,1 
milyon TL’ye ulaştı.
Dünya lastik pazarında yılın ilk dokuz 
ayında, yenileme pazarı binek ve 
hafif ticari araç lastikleri segmen-

tinde yüzde 2,7 seviyesinde, ağır 
ticari araç lastikleri segmentinde 
ise yüzde 2,6 seviyesinde büyü-
me gerçekleşti.  Türkiye yenileme 
lastik pazarında ise tüketici ürünleri 
segmenti yüzde 3 daralırken, ticari 
araç lastikleri yüzde 9 oranında 

büyüme yakaladı. Brisa, yüzde 2 
daralma yaşanan yurtiçi pazar-
da özellikle katma değeri yüksek 
ürünler segmentinde markaları ile 
pazarın üzerinde performans göste-
rerek büyüme kaydetti ve pazar payı 
kazandı. 

İHRACAT
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Tırsan, 2015 yılında kur-
duğu Türkiye’nin ilk treyler 
finansman şirketi Tırsan 
Finansman A.Ş ile müşte-
rilerinin kendi iş modelle-
rine uygun Türk Lirası ya 
da döviz cinsinden kredi 
alternatifleriyle hizmet 
veriyor. 

Sunduğu hizmetlerle her zaman 
müşterilerinin yanında olan ve 

sektöre yön veren Tırsan,  14 
Kasım’da başlayan yeni Türk Lirası 
Kredi kampanyasında 24 ay vadeli 
yüzde 2.2 faiz ile müşterilerinin 
rekabetçiliğine destek veriyor. 
Tırsan Finans kurulduğu günden 
bu yana müşterilerine sunduğu 
ayrıcalıklı hizmetler ile treyler 
yatırımını kolaylaştırıyor. Verdiği 
döviz kredisi ile müşterilerinin 
gelir cinsine göre, Türk Lirası yada 
döviz krediler ile treyler finans-
manı sunuyor. Müşterilerine 36 
aya varan vade ile, Euro ve Dolar 
cinsinden döviz kredisi sağlayan 

şirket, treyler yatırımlarının reka-
betçi fiyatlarla yapılmasına ola-
nak sağlıyor. Tırsan Finans A.Ş. 
Genel Müdür Yardımcısı Erdoğan 
Akgül, sundukları döviz kredisi ile 
ilgili yaptığı açıklamada; “Tırsan 
Finans taşımacılık sektörünün 
rekabet gücünü desteklemek 
adına müşterilerine alternatif 
finansman avantajları sunmakta-
dır. Alımlarını döviz olarak yapan 
iş ortaklarımız, Tırsan’ın geniş 
ürün gamından seçtikleri ürünle-
rimizi sağladığımız döviz kredisi 
ile ödeyebilecekler” dedi.

Tırsan’dan treyler alımını 
kolaylaştıracak finans desteği 

Alışan Turkchem’de yerini aldı
Türkiye pazarının en önde gelen 
lojistik hizmet sağlayıcılarından biri 
olan ve kısa bir sürede hızlı tüke-
tim malları ve kimyevi maddeler 
lojistiği alanında önemli bir konum 
elde eden Alışan Lojistik, iki yılda 
bir düzenlenen ve dünyanın sayılı 
kimya etkinlikleri arasında yer alan 
Turkchem Uluslararası Kimya Sanayi 
Fuarı’na katıldı.
Alanında güçlü bir konuma sahip 
olan Alışan Lojistik, kimya sektö-
rünü 8-10 Kasım 2018 tarihleri 
arasında İstanbul Fuar Merkezi’nde 
buluşturan Turkchem 2018 
Fuarı’nda yer aldı. Alışan Lojistik, 
inovasyon yılı olarak belirlediği 
2019 yılında müşterilerine sunaca-
ğı inovatif çözümleri, fuar ziyaretçi-
leriyle paylaştı. 
Bünyesinde yer alan 2 ayrı ar-
ge merkezinde, iş ortaklarının 
yazılımlarına kolaylıkla entegre 
olabilen teknolojik çözümleri her 

geçen gün geliştiren Alışan Lojis-
tik, lojistik ihtiyaçlara yeni bakış 
açılarıyla cevap veriyor. Alışan 
Lojistik, aynı zamanda bir ar-ge 
merkezinin en önemli ihtiyacı 
olan üst yönetim iradesine de en 
kuvvetli şekilde sahip. Ar-ge mer-
kezi bünyesinde gerçekleştireceği 

projeler ile sektöre yön vermeyi, 
sektörün kaynak ve süreçlerini 
optimize etmeyi ve küresel çapta 
sürdürülebilirliği sağlamayı amaç-
layan Alışan Lojistik, dijital dönü-
şümün geleceğin Alışan Lojistik’ini 
yaratmada olumlu katkılar sağla-
yacağına inanıyor.
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ANALİZ

İHRACATTAKİ REKOR İTHALATTAKİ 
DÜŞÜŞÜN GÖLGESİNDE KALDI!
Türkiye’nin Ekim ayında gerçekleştirdiği ihracat rakamı tarihi bir rekora imza atarak 15.7 
milyar dolar olarak gerçekleşti fakat ve buna paralel olarak karayoluyla yapılan ihracat taşıma 
sayıları da yüzde 5 artış ile 116 bin 421 adet olarak gerçekleşti. Ekim ayı ihracatındaki yüzde 
13,1’lik artışa rağmen aynı ay içindeki toplam ithalat rakamında yaşanan yüzde 23,5’lik dü-
şüş ve geçen yılın aynı dönemine oranla son 10 ay içinde Avrupa’dan boş dönen TIR sayısın-
daki yüzde 73’lük artış ise, ihracattaki rekor artışı gölgede bıraktı. 

UND Yönetim Kurulu tarafın-
dan yapılan değerlendirmede, 
“Ekim ayında ihracatımızda 

sağlanan gelişmeler moralleri 
yükseltti ancak aynı dönemdeki 
ithalat rakamında yaşanan yüzde 
23,5’lik düşüş ve son 10 ay içinde 
Avrupa’dan boş dönen TIR sayı-
sındaki yüzde 73’lük artış, ihracat 
ve ithalat taşımaları arasındaki 
dengesizliği gözler önüne seriyor ve 
ihracat yükünü taşıyan fakat dönüş-
te yük bulamayan Türk nakliyecileri 
büyük zararlar ile boş dönmek zo-
runda kalıyor ve bu sebeple de zor 
günler geçiriyor. Bu durum ihracat 
navlunlarında zorunlu artışa neden 
olurken, ithalat yönünde de zararına 
taşıma yapılmasına sebebiyet veri-
yor.” şeklinde bilgi verildi. 
Taşıma istatistiklerine değinen UND 
Yönetim Kurulu Üyeleri; “2018 
yılının ilk 10 ayında toplam ithalat 

taşıma sayısı yüzde 8 geriledi. Türk 
araçların toplam ithalat taşıma sayı-
sı yüzde 8 gerilerken, yabancı araç-
ların ithalat taşımalarında yüzde 7 
düşüş gözlemlendi. Neredeyse tüm 
yabancı araçların ithal pazarındaki 

sayılarında düşüş gözlenirken İran 
araçlarının ithalat yönündeki taşıma 
sayılarında yüzde 22 artış görüldü. 
İran’ın Türk araçlarına dönüş yükü 
vermemesi ve boş dönmelerine 
zorlaması, İran araçlarındaki artışın 

temel nedenini oluşturdu.” diyerek 
Türk taşımacılarının ithalat yönünde 
yaşadığı zorluklara vurgu yaptı.

Und’nin dErlEdiĞi 2018 yılı 10 
aylık karayolU TaŞıma isTaTisTik-
lErinE GÖrE;
2018 yılı ilk 10 ayında, Türk ve ya-
bancı araçlar tarafından gerçekleş-
tirilen ihracat taşıma sayıları yüzde 
3 büyüyerek bir milyon 300 bine 
ulaştı ve karayoluyla yapılan ihracat 
taşımalarının yüzde 78’i Türk, yüzde 
22’si ise yabancı plakalı araçlar 
tarafından gerçekleştirildi. 
İhracat taşımalarının yüzde 42’sini 
kapsayan Irak hariç tutulduğunda 
915 Bin adetlik ihracat seferinde 
Türk araçlarının toplam payı %69, 
yabancı araçların ise yüzde 31 
olarak gerçekleşti. Avrupa genelin-
de Türk araçlarının toplam ihracat 
taşımaları yüzde 8 artarken, yabancı 
araçlar payı ise yüzde 5 yükseldi. 
Türk araçların yaptığı ihracat taşıma-
larına bölgesel olarak bakıldığında 
ise Doğu Avrupa’da yüzde 18, 
Güney Avrupa’da yüzde 7 ve Batı 
Avrupa’da yüzde 6 artış görüldü. 
Diğer yandan, Suriye’ye yapılan ta-
şımalar yüzde 19, Irak’a yapılan ta-
şımalar ise yüzde 4 oranında düştü. 
Irak ve Suriye’deki düşüş Ortadoğu 
ülkelerine yapılan taşımaları etki-
lerken, bu bölgeye yapılan taşıma 
sayılarında yüzde 8 düşüş yaşandı. 
BDT ve Orta Asya ülkelerine yapılan 
taşımalara bakıldığında ise Türk 
araçlarının yaptığı taşımalar yüzde 
1 oranında düşerken aynı bölgeye 
yabancı araçların taşıma sayılarında 
yüzde 9 kaydedildi. Türk araçlarının 
sefer kayıplarının en büyük sebebi 
ise Türkmenistan’a yapılan ülke 
ihracatının düşmesi oldu. 

iThalaT TaŞımaları 
yüZdE 8 aZaldı
2018 yılının ilk 10 ayında ithalat 
taşımaları yüzde 8 geriledi. Türk 
araçların taşıma sayısı yüzde 8 
düşerken yabancı araçların sayısı 
da yüzde 7 düştü. İthalat taşıma-
sı yapan yabancı araçları, başta 
Bulgaristan olmak üzere İran ve 
Romanya plakalı araçlar takip etti. 
Neredeyse tüm yabancı araçların 
ithal pazarındaki sayıları düşerken 
İran araçlarının taşıma sayılarını 
yüzde 22 artırması dikkat çekti.
İlk 10 ayda, Türk araçlarının ithalat 
taşımalarında yük aldığı ülkelere ba-

kıldığında, ilk sırada 78 bin 17 adet 
taşıma ile Almanya geldi. Geçen ay 
ikinci sıradaki Irak ise her ay artış 
eğiliminde olmuştu fakat ihracattaki 
düşüş ile birlikte ithalatta da düşüş 
eğilimine geçti ve yerini 49 bin 254 
ithalat taşıması yaptığımız ve yüzde 
7 düşüş yaşanan İtalya’ya bıraktı. 
3. Sıradaki Irak’ta ise İlk 10 ay 
toplamında yüzde 43 oranında dü-

şüş yaşandı ve 43.254 adet ithalat 
taşıması gerçekleştirildi.

100 araÇTan 73’ü boŞ dÖndü
İhracat artarken ithalatın aynı oran-
da artmaması taşıma rakamlarına 
da yansıdı ve boş dönüş oranı yüzde 
73 olarak gerçekleşti. Geçen yıl ilk 
10 ay toplamında Avrupa’dan 40 
bin araç boş dönüş yapmıştı. Bu 
yılın aynı döneminde boş dönen araç 
sayısı 70.000’e yükseldi.   
İlk 10 ay toplamında Türk araçları 
boş giriş sayılarını yüzde 6 düşürme-
sine karşın yabancı araçlar yüzde 34 
oranında boş girişlerini artırdılar. 

Türk araçlarının aylık olarak ülkelere 
göre boş dönüş sayıları şöyle:  
Avrupa:       6.700 
Irak ve Suriye:   45.000 
Azerbaycan ve Gürcistan:  12.000 
İran:      1.700
Rusya:         400 
Toplam:    70.000

Ekim ayında Toplam TaŞıma 
sayıları (Türk vE yabancı) yüZdE 

3 büyüyErEk 143.203 adETTEn 
148.272 adEdE yüksEldi. ilk 

10 ayda GErÇEklEŞEn Toplam 
TaŞıma sayısı isE 1.299.565 adET 

oldU. ihracaT TaŞımalarının 
%78‘i Türk, %22’si isE yabancı 

plakalı araÇlar ilE yapıldı.  
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LOGITRANS FUARI 
12. KEZ KAPILARINI AÇTI

EKO Fuarcılık ve Messe München ortaklığı EKOMMI Fuarcılık tarafından bu yıl 12.’si 
düzenlenen ‘Logitrans Transport Lojistik Fuarı’ 14-16 Kasım tarihleri arasında gerçek-
leşti. Çeşitli etkinliklere sahne olan fuarda yapılan 7 farklı panelde; lojistik sektörünün 
mevcut durumu, fırsatlar, tehditler masaya yatırılırken gelecekte nasıl bir sektörün 
ortaya çıkacağı konusunda fikirler anlatıldı. Fuar kapsamında verilen Atlas lojistik ödül-
leri de sahiplerini buldu ve 26 firmaya ödül dağıtıldı. 

Logitrans Transport Lojistik 
Fuarı önemli etkinliklere ev 
sahipliği yaparken önemli 

konularda farklı paneller de gerçek-
leştirildi. Hizmet İhracatçıları Birliği 
(HİB) tarafından organize edilen 

2023 Vizyonuyla Hizmet İhracatın-
da Lojistiğin yeri-Fırsatlar ve Riskler 
konulu panel en dikkat çekici panel 
oldu. Nevzat Saygılıoğlu moderatör-
lüğünde gerçekleşen panele; HİB 
Yönetim Kurulu Üyesi, Yük Taşıma-

cılığı ve Lojistik Hizmetleri Komite 
Başkanı Şahap Çak, UND Başkan 
Danışmanı Fatih Şener, UTİKAD 
Başkanı Emre Eldener ile THY A.O. 
Genel Müdür (Kargo) Yardımcısı 
Turhan Özen katıldı. 

TicarETE yakın olmak 
rEkabETÇilik iÇin 
yETErli olmUyor
Şahap Çak: Çin, Almanya’ya giden 
yükleri 4.500 dolara 14 günde tes-
lim ediyor. Biz ise İstanbul-Almanya 
taşımalarını bu kadar yakınlığa rağ-
men 3.500 dolara 5-7 gün arasında 
taşıyabiliyoruz. Nerede kaldı bizim 
rekabetçiliğimiz.” 
HİB Yönetim Kurulu Üyesi, Yük Taşı-
macılığı ve Lojistik Hizmetleri Komite 
Başkanı Şahap Çak yaptığı konuş-
mada Türkiye’de sunulan depolama 
hizmetleri hakkında bilgiler verdi. 
Çak, önemli tespitlerde bulunurken 

çözüm önerilerini de sıraladı.
Türkiye’de lojistik sektör büyüklüğü-
nün 85 milyar dolar olduğunu söyle-
yen Çak, sektörün büyümeye devam 
ettiğini aktardı. Sektördeki değişime 
dikkat çeken Çak, “Eskiden fabrika-
ların kendi nakliye müdürleri veya 
nakliye şefleri vardı. Şimdi lojistik 
profesyonelleşti ve tedarik zinciri yö-
netimi ve endüsti.4.0’a geldik” dedi.   
Lojistiğin bilgi birikimi isteyen bir 
sektör olduğunu, bunun için de eği-
timin çok önemli olduğunu söyleyen 
Çak, verilen eğitimlerin teorik olarak 
iyi olsa bile pratikte yeterli olmadı-
ğını savundu. Sektör pratiklerinin 

kazanılması için sektörde çalışmanın 
önemine işaret ederken gençlerin 
sabırsız olduğuna işaret etti. 
Çak, Türkiye’nin lojistik rekabetçi-
liği ile ilgili de değerlendirme yaptı 
ve jeopolitik ve stratejik konumun 
rekabetçilik için tek başına yeterli ol-
madığını vurguladı. Çak bu yorumunu 
şu örnekle destekledi: “Çin Avrupa’ya 
yaptığı taşımaları kurduğu yeni tren 
yolu hattı ile 14 günde yapıyor ve bu-
nun fiyatı ise 4 bin 500 dolar. Biz ise 
bu kadar yakın olmamıza rağmen an-
cak 5 ila 7 gün arasında Almanya’ya 
ulaşabiliyoruz ve bu taşımayı 3 bin 
500 dolara yapabiliyoruz. Nerede kal-
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dı o zaman bizim rekabetçiliğimiz.”
Çak, devlet tarafından farklı sektörle-
re verilen desteklerin lojistik sektörü-
ne de verilmesi gerektiğini anlatarak 
OSB üzerinden bunu örneklendirdi. 
Çak, “OSB’ler için devlet belirli bir 
alanı ayırıyor ve uygun bir fiyata fir-
malara veriyor. Ancak lojistik sektörü 
için böyle bir destek yok” dedi. 
Şehiriçi dağım uygulamasının yanlış-
lığına ve bunun yarattığı kayba dikkat 
çeken Çak konuyla ilgili şu yorumu 
yaptı: “3.5 ton üzerindeki araçların 
gündüz şehir içine girmelerine izin 
verilmiyor. Bizim Polarx firmamıza 
bağlı çalışan 350 aracımız var. Belirli 
bir saat içinde dağıtım yapabildiğimiz 
için fazladan 100 araçlık bir yatırım 
yapmak zorunda kaldık. Bu sorunu 
çözmemiz gerekiyor. Fransa bunu 
özel plaka uygulaması ile çözmüş. 
Bu plakalar için özel vergi ödeniyor 
ve araçlar da rahatça dağıtımlarını 
yapabiliyor. Biz de aynı şekilde bir 
uygulamayı yapabiliriz.” 

dünyanın En büyük karGo hUb’ı 
isTanbUl olUyor
THY A.O Genel Müdür Yardımcısı 
Turhan Özen, yaptığı konuşma-
da İstanbul’un dünya üzerindeki 
konumunun önemini anlatarak 
yeni İstanbul Havaalanı ile ortaya 
çıkacak kapasitenin önemine vurgu 
yaptı.  Özen, Turkish Cargo’nun 
dünyanın en fazla ülkesine uçan 
hava kargo şirketi olduğunu belir-
terek, 122 ülke, 307 nokta ve 85 
kargo uçuş noktasına ulaşılabilir 
konumda olduğunu ifade etti. Türk 
Havayolları’nın 2023 vizyonunu 
anlatan Özen, bu yılı yüzde 3,7 
ile kapatacaklarını, 5 yıl içerisinde 
dünyanın ilk 5 kargo şirketi içerisin-

de olmayı hedeflediklerini söyledi.
“Önümüzdeki 5 yıl içerisinde her 
yıl ton bazında yüzde 20 büyüme-
miz gerekiyor.” diyen Özen, İnsan 
kaynakları, organizasyon, filo, hub 
anlamında çok ciddi yatırımların de-
vam ettiğini söyledi ve dünyanın en 
büyük kargo kapasitelerinden birini 
sağlamayı hedeflediklerini ifade etti.
Dünya ve Türkiye hava kargo pazarı 
hakkında da bilgi veren Özen, yıllık 
büyüme tahminlerinin yüzde 2,5 
ile yüzde 4,9 arasında değiştiğini 
söyledi.
Turkish Cargo 2017 yılında 1,131 
milyon kargo taşırken, pazar payını 
yüzde 3’e çıkardı. 2018 yılında 
yüzde 21 oranında büyüme ile 
taşınan tonaj miktarının 1,37 
milyon ton düzeyine, pazar payının 
yüzde 3.5’e çıkarılmasının hedef-
lendiğini söyleyen Özen, dünyadaki 
bütün hava kargo ticaretinin belirli 
bir network üzerinden toplanıp 
dağıtıldığını belirterek, İstanbul’un 
bu anlamda stratejik bir konumda 
olduğunu belirtti.
İstanbul Yeni Havalimanı’nın bu 
anlamda büyük önem taşıdığı-
na değinen Özen, İstanbul Yeni 
Havalimanı’nın, 2,5 milyon tonluk bir 
kargo kapasitesine sahip olacağı-
nı, dünyada ilk 5 içinde olacağını 
belirtti. Özen faz ikiyle birlikte kargo 
kapasitesinin 6 milyon tona ulaşa-
cağını ve bu rakamla dünyanın en 
büyük havalimanı olacakları bilgisini 
paylaştı. 
Bunun altyapısının kurmanın öne-
mine değinen Turhan Özen, “Birinci 
fazda 2 milyon ton, ikinci fazda 4 
milyon ton kapasite için SmartIST 
kapsamında 2019 yılı sonunda çalış-
manın tamamlanmasının hedefle-

niyor. Hava tarafında 25 tane uçak 
aynı anda yüklenip, operasyonu 
yapılabilecek.” diye konuştu.
İstanbul üzerine bu düzeyde bir kar-
go yükünü çekmek için, rakiplerden 
daha hızlı bir gümrük altyapısının 
kurulması gerektiğini söyleyen Tur-
han Özen, bunun gerçekleştirilmesi 
için birçok platformda çalışmaların 
yürütüldüğünü ve yakın zamanda bu 
çalışmaların meyvesini vereceğini 
ifade etti.
Özen, 4 milyon tona yakın bir kargo-
yu 5 yıl içerisinde İstanbul üzerinden 
hareket ettireceklerini vurguladı. 

TürkiyE acilEn loJisTik 
sTraTEJisini bElirlEmEli
UND Başkan Danışmanı ve Netlog 
Logistics Uluslararası Taşımacılık 
Başkanı Fatih Şener  “Türkiye’nin bir 
ihracat hedefi varsa, lojistik hedefi 
de olmalıdır” dedi.
Şener, Türkiye’nin acilen lojistik 
altyapısını ele alması gerektiği-
ni, varolan altyapının mevcut dış 
ticaretin gerçekleşmesinde yetersiz 
kaldığını, ihracatın 3 katına çıkması 
durumunda ise daha da zorlaşaca-

ğını belirterek, “Türkiye, ihracatının 
yarısını Avrupa’ya yapıyor, karayo-
lunun payı yüzde 43, karayolu reel 
olarak ise yüzde 80’in üzerinde. Dış 
ticaret açığı veren bir ülkenin belge 
sorunun olmaması gerekiyor.” dedi. 
Şener, Türk taşımacılarının vize ve 
belge sorununu yaşamaya devam 
ettiğini belirtti.
Türkiye’nin 2023 vizyonu kapsa-
mında Türkiye’nin dış ticareti lojistiği 
stratejsinin oluşturulması gerektiğini 
söyleyen Fatih Şener, hizmet ihra-
catının stratejik önemine ve bunun 
gerçekleşmesi için kamu ile özel ke-
simin işbirliğinin önemine işaret etti

Gümrük kapısı sorUnları 
ÇÖZülmEli
UTİKAD Başkanı Emre Eldener dış 
ticaretin sağlıklı yürümesi için güm-
rük kapılarında yaşanan sorunların 
hızla çözülmesi gerektiğini ifade etti. 
Geçen yıl 38 milyar dolarlık hizmet 
ihracatı yapıldığını, yük ve yolucu 
taşımacılığının yüzde 80 ile çok ciddi 
bir ağırlığa sahip olduğunu aktaran 
Eldener, gümrük altyapısında iyileş-
tirmelerin önemine değindi. “Mal 
ihracatında damga vergisi kaldırıldı, 
hizmet ihracatçılarında kaldırılmadı. 
Bunun kaldırılması gerekiyor. Ge-
reksiz bir takım maliyetlerimiz var.” 
diyen Emre Eldener de İstanbul Yeni 
Havalimanı’nın önemine değinerek, 
2023 yılındaki hedeflerin gerçekleş-
mesi dileğini dile getirdi ve bunun 
gerçekleşmesi için canla başla çalış-
tıklarını ifade etti.

26 aTlas daĞıTıldı
Fuarın ikinci gününde yapılan ödül töreninde 26 firmaya ödül verildi. Törene katılan 
Und icra kurulu başkan vekili Erman Ereke de dereceye girenlere ödül verdi. 
Ulaştırma belgesine dayalı hizmetler dalında 5 kategoride değerlendirme oldu. 

bElGEyE dayalı hiZmETlEr
Uluslararası lojistik işletmecileri:  arkas lojistik
yurtiçi lojistik işletmecileri: ceynak lojistik
Uluslararası Taşıma işleri organizatörleri: omsan lojistik
yurtiçi Taşıma işleri organizatörleri: Fevzi Gandur lojistik 
Uluslararası Ticari Eşya Taşımacıları: logitrans lojistik

üyEliklErE GÖrE
Uluslararası deniz Taşıması Firmaları (Gemi sahipleri): medkon Edkon lines
Uluslararası deniz Taşıması Firmaları (Forwarder): Globelink ünimar lojistik
demiryolu Taşıması Firmaları (operatörler): medlog lojistik
demiryolu Taşıması Firmaları (Forwarder): sarp ıntermodal
Uluslararası hava Taşıma Firmaları (havayolu Taşıyıcısı): Turkish cargo
Uluslararası hava Taşıma Firmaları (Forwarder): Genel Transport
liman işletmecileri: mersin Uluslararası liman işl.

loJisTik proJE ÖdüllEri 
“ağır ve havaleli yüklerin Taşınmasına ilişkin yönetmelik” projesi ile and (ağır 
nakliyeciler derneği)
“Tanap” projesi ile arkas lojistik
“biofarma lojistik” projesi ile Transorient
“lojistik sektöründe kadın istihdamı Farkındalığının arttırılması” projesi ile UTikad

onlınE Ödül (site üzerinden verilen oylarla)
yılın En beğenilen lojistik Şirketi: ceynak lojistik
yılın lojistik Tedarikçisi: Ford Trucks
yılın lojistik yöneticisi (karayolu): Efe Göktuna (Fevzi Gandur lojistik)
yılın lojistik yöneticisi (denizyolu): oğuz Tümiş (samsunport)
yılın lojistik yöneticisi (havayolu): hasan Şafak (Fevzi Gandur lojistik)
yılın depo yöneticisi:  ali seven (ceynak lojistik)

Şahap Çak TUrhan ÖZEn FaTih ŞEnEr

EmrE EldEnEr
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bU aĞa 
GirEnlEr 
kaZanacak
konvansiyonEl loJisTik hiZmETlErin Ömrü hEr GEÇEn yıl daha da kısalıyor. dünya 
yEni aĞlarla Örülüyor. bU aĞa GirmEkTE GEÇ kalanlar iÇin hayaTTa kalmak Çok 
daha Zor olacak. GElEcEĞi kUŞaTacak bU aĞın adı isE blocakchaın. pEki GElEnEk-
sEl TEdarik Zinciri yÖnETimi’ni dEĞiŞTirEn TEk mErkEZdEn yÖnETim yErinE Tüm 
aĞların birlikTE yÖnETTiĞi sisTEmi sUnan blockchaın, loJisTik sEkTÖrünE vE Fir-
malara nElEr vadEdiyor?

n
esnelerin interneti ile 
birlikte tüm sektörler hızlı 
bir dönüşüm ve değişim 
geçiriyor. Bu sektörlerin ba-

şında lojistik geliyor. Artık alışılagel-
miş tedarik zinciri yönetimi bu hızlı 
dönüşüme cevap veremiyor. Çünkü 
sistemin daha fazla verimlilik, 
güvenlik ve şeffaflık ihtiyacı var. Bu 
noktada devreye Blockchain giriyor. 
Blockchain sunduğu; verimlilik, 
maliyet tasarrufu, güvenlik, şeffaflık, 
izlenebilirlik gibi özellikleri ile lojistik 
sektörünü bugünden çok farklı bir 
noktaya taşıyacak gibi görünüyor. 
Dünyanın en önemli lojistik firmaları 
süreçlerini Blockchain teknolojiyle 

yönetmek için denemelere başladı 
bile. UND’nin Sesi Dergisi olarak 
Blockchain’in lojistik sektörünü 
nasıl etkileyeceğini ve sektöre neler 
vadettiğini konu üzerinde çalışma-
ları bulunan önemli akademisyen-
lere sorduk. İstanbul Üniversitesi 
Ulaştırma ve Lojistik Fakültesi Ana 
Bilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Ab-
dullah Okumuş, Girne Amerikan 
Üniversitesi Siyasal Bilimler Fakül-
tesi Uluslararası İlişkiler Bölümü 
Öğretim Üyesi Dr. M. Sadık Akyar ve 
Okan Üniversitesi Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Güner Gürsoy geleceğin 
teknolojisi hakkında merak edilenle-
ri anlattılar. 

abdUllah okUmUŞ: 
loJisTik vE TEdarik ZincirindE 
vErimlilik arTacak
İstanbul Üniversitesi Ulaştırma ve 
Lojistik Fakültesi Ana Bilim Dalı 
Başkanı Prof. Dr. Abdullah Oku-
muş, Blockchain’in lojistik sektö-
rü  ve tedarik zinciri yönetimine 
sunduğu avantajlar ve kolaylıklar 
hakkında bilgiler veriyor. 
Günümüzde lojistik ve tedarik 
zincirinin geçmişe kıyasla çok daha 
kompleks ve karmaşık bir ope-
rasyon olarak yürütüldüğünü, bu 
karmaşıklığın da sürecin şeffaflığı-
na ciddi zararlar verdiğini aktaran 
Okumuş, bu sebeple satıcılar veya 

müşterilerin malın gerçek değeri-
ni bile tam olarak bilemediklerini 
belirtiyor. 
“Blockchain’in yaygın kullanım alanı 
kripto para sektörü olsa da bir çok 
farklı sektörde de ciddi uygulama 
alanları bulmuştur” diyerek bu yeni 
ağın farklı sektörün ilgisini çektiğine 
dikkat çeken Okumuş, “Esasında bir 
merkeze bağlı olmaksızın dağıtık bir 
veri tabanı olarak çalışan bu tekno-
loji herhangi bir alışverişte, sözleş-
melerde ve tabi ki ödeme işlem-
lerinde kullanılabiliyor. Dağıtık bir 
sistem olduğu için her işlem birçok 
farklı noktada kayıt altına alınıyor ve 
bu sayede işlem olabildiğince şeffaf 
bir şekilde tamamlanıyor. Bu sebep-
le Blockchain teknolojisinin lojistik 
ve tedarik zinciri operasyonlarının 
verimliliğini ve şeffaflığını arttıraca-
ğını; tedarik zincirindeki depolama, 
taşıma ve ödeme gibi birçok aşa-
mada müspet katkı sağlayacağını 
öngörmek çok da zor değil” şeklinde 
konuşuyor. 

birÇok Firma blockchaın’i 
kUllanmaya baŞladı
Okumuş şimdiden birçok firmanın 
Blockchain teknolojisini lojistik ve 
tedarik zinciri operasyonlarında 
kullanmaya başladığını söylüyor. 
Okumuş, “Ödemelerini Bitcoin 
aracılığı ile alan üreticilerden tutun, 
sattığı gıda ürünlerinin nerelerden 
geldiğini, nerelerde işlem görüp 
nerelerde depolandığını Blockchain 
aracılığı ile takip eden büyük mar-
ket zincirlerine kadar birçok firma 
hali hazırda bu teknolojiyi aktif 
olarak kullanmaktadır” diyor. 

ŞEFFaFlık saĞlanacak 
vErimlilik arTacak
Blockchain’in lojistik sektörünün 
geleceğini nasıl değiştireceğiyle 
ilgili görüşlerini paylaşan Okumuş 

şunları söylüyor: 
“Blockchain sayesinde her çeşit lo-
jistik ve tedarik zinciri işlemi güvenli 
ve şeffaf bir şekilde takip edilebile-
cek. Bir ürün ne zaman el değiştirse 
dokümente edilip, ürünün üretimin-
den satışına kadar bütün geçmişinin 
kalıcı bir dosyası oluşturulacak. Bu 
da ilave maliyetleri, insan hatala-
rını ve gecikmeleri ciddi bir şekilde 
azaltacak.
Bir ürünün tedarik zincirindeki bütün 
yolculuğunun takip edilip kayıt altına 
alınması, nerelere uğradığının ve 
aslen nereden geldiğinin bilinmesi, 
günümüz tedarik zincirinin en büyük 
problemlerinden biri olan güven 
eksikliğini ortadan kaldıracaktır. Sü-
recin bu kadar şeffaf ilerlemesi sa-
dece müşterilerin değil aynı zaman 
da üreticilerin de büyük faydasına 



32 33

KASIM 2018 KASIM 2018

DOSYA

olacaktır. Bu şeffaflık sayesinde 
üreticilerin yaptıkları satışlardaki ip-
tal ve iade oranları da ciddi oranda 
azalacaktır.
Blockchain teknolojisi sayesin-
de ürünün miktarı, nasıl transfer 
edildiği, tedarik zinciri aşamaların-
da hangi noktalardan geçtiği kayıt 
altına alınacak. Siparişler, sipariş 
değişiklikleri, sevkiyat bildirimleri 
gibi ticari dokümanlar çok daha 
şeffaf bir şekilde takip edilebilecek. 
Ürünlerin sertifikasyonları, örne-
ğin bir gıda ürünün organik olup 
olmadığının tespiti, daha sağlıklı bir 
şekilde gerçekleştirilebilecek.”

Okumuş Blockchain’in hızlı gelişi-
minin önündeki en büyük engelin 
kabullenme olacağını söylüyor. Bu 
sorunun yeni teknolojilerin ortak so-
runu olduğunu ifade eden Okumuş, 
“Yapılan araştırmalarda lojistik ve 
tedarik zinciri alanlarında çalışan 
orta seviye yöneticilerin Blockchain 
uygulamaları noktasında tereddüt 
sahibi ve teknolojinin kullanılması 
konusunda motive olmadıkları orta-
ya çıktı. Blockchain teknolojisinin lo-
jistik ve tedarik zincirinde yaygınlaş-
masının önündeki en büyük engelin 
bu olduğu kanaatindeyim. Çünkü bu 
tür global sektörlerde bir uygulama, 

paydaşların onu kabullenmesi ve 
daha yaygın bir şekilde kullanılması 
ile güç kazanıp sektördeki yerini 
güçlendirebilir” diye konuşuyor. 

sadık akyar:
GElEcEk blockchaın ilE 
kUrUlacak
Girne Amerikan Üniversitesi Siyasal 
Bilimler Fakültesi Uluslararası İliş-
kiler Bölümü Öğretim Üyesi Dr. M. 
Sadık Akyar,  Blockchain’i, “Başta 
insan kaynaklı olmak üzere, hata-
ları en aza indirmek, suistimalleri 
önlemek, karşı taraf veya üçüncü 
şahıslara ürün ve süreçlerin güven-
liğini konsolide etmek için kulla-
nılan platform ve bu platformdaki 

yeni uygulamaların adıdır” şeklinde 
tanımlıyor. 
Blockchain’in lojistik sektörüne 
neler vadettiği hakkındaki görüşlerini 
sorduğumuz Akyar, Blockchain plat-
formu ve bu platformda uygulanan 
teknolojik argümanların lojistik ve 
tedarik zincirinde vadettiği konula-
rın neler olabileceğini ilgili şunları 
aktarıyor: 
“- Şeffaflık,
- Atıl kapasitenin önlenmesi (taşıma 
ve depolama),
- Maliyetlerin düşürülmesi,
-Verimliliğin artırılması,
-İzlenebilirliğin artırılması,
-Suistimal ve kötü kullanımların 
önlenmesi,
-Sistemler arası geçişlerin (Ara yüz 
ve destekleyici yazılım ve donanım-
lar) olmaması,
-Alt yapı (Bina ve sabit tesis) ve 
sermaye (araç ve teçhizat) bakım 
ve onarım maliyetlerinin azaltılması 
(Ömür boyu lojistik sisteminin uygu-
lanmasını kolaylaştırması)
-Gıda ve soğuk zincir taşımacılığını 
kolaylaştırması gibi konular ön plana 
çıkmaktadır.
Tabi burada, şu süreçte şöyle, bu 
süreçte şöyle uygulanabilir diyebil-
menin zor olduğu kanaatindeyiz. 
Çünkü genel anlamda bu bir “bu-
siness solution- ticari çözüm”dür. 
Yani firmanın ve organizasyonun 
özelliğine göre, süreçlerde yaşanan 
problem sahaları analiz edilerek 
çözümler geliştirilebilecektir.”

dünyada büyük Firmalar 
blockchaın UyGUlamasına 
GEÇiyor
Akyar, dünyada hali hazırda kullanı-
lan Blockchain teknoloji ve uygula-
maları hakkında da bilgiler veriyor: 
“Taşımacılık ve lojistikte kullanılan 
Blockchain altyapısına güzel bir 
örnek teşkil eden, Maersk ve IBM iş 
birliğinde kurulan Blockchain tabanlı 
açık “Küresel Ticaret Dijitalleştir-
me Platformu”dur. Bu platformda, 
akıllı konteyner gibi dijital ürünler 
ve entegrasyon servislerinin desteği 
ile Güney Amerika ve Afrika’dan 
Avrupa’ya yapılan konteyner taşıma-
cılığında, taşımacılık maliyetinin dü-
şürülmesi, kâğıt üzerinde yürütülen 
süreçlerden kaynaklanan verimsizli-
ğin giderilmesi, izlenebilirliğin artırıl-
masını amaçlanmaktadır. Maersk ve 
IBM bu platforma “Tradelens” adını 
vermişlerdir.

TürkiyE ilk blockchaın ÇÖZümü 
iÇin ÇalıŞmaya baŞladı
Türkiye’de Blockchain uygulamaları 
henüz istenen seviyede değildir. 
Ancak, geçtiğimiz günlerde konu 
ile ilgili bir platform hayata geçi-
rilmiştir. Türkiye’nin ticaretinde 
dijitalleşmeyi sağlayacak olan ilk 
Blockchain çözümü için çalışma bir 
konsorsiyum tarafından başlatılmış-
tır. Aralarında, IBM, Güler Dinamik 
Gümrük Müşavirliği şirketi, ATEZ 
Yazılım, Chain&Chain Technologi-
es, Schneider Elektrik, Schenker 
Arkas, Vakıfbank, Universal Eğitim 
ve Danışmanlık, FLS Lojistik ile 
ACC Yetkilendirilmiş Gümrük 
Müşavirliği’nin olduğu geniş konsor-
siyum, gerçek bir senaryo üzerin-
den Fransa’nın Lyon kentinden 
Türkiye’de Manisa’ya  yapılacak bir 
ticarete Blockchain teknolojisini 
entegre edecek. Bu, uçtan uca bu 
kadar çok partinin olduğu ve teda-
rik zinciri ile ilgili olan Türkiye’nin 
ilk Blockchain girişimi olacak. Bu 
uygulama, tedarik aşamasından 
ürünün teslimine kadar IBM Block-
chain Platformu ve IBM danışman-
lığı kullanılarak gerçekleşecektir. 

Buna göre, tedarikçiler tarafından 
üretilen bir ürün öncelikle Schenker 
Lyon Dağıtım Merkezi’ne gelecek. 
Gerekli ithalat ve ihracat evrakları 
Blockchain ağı üzerine yüklenerek 
şifrelenecek. Türkiye’ye varan ürün 
ile ilgili özet beyanının verilmesi, 
gümrüklü antrepoya alınması, antre-
po beyannamesinin verilmesi, ithalat 
beyannamesinin verilmesi gibi birçok 
gümrük adımlarının hepsi Blockcha-
in üzerinden gerçekleşecek. Yani 
süreçle ilgili bütün ticari ve teknik 
evraklar Blockchain teknolojisi ile 
korunacak ve izlenerek dijitalleşe-
cek. Vakıfbank ise bu Blockchain 
senaryosunun ödeme işlemleri tara-
fında finans aşamasından sorumlu 
olacak. Böylece proje kapsamında 
sadece ticari işlemler değil, ticaretin 
finansal kısmı da Blockchain ağına 
taşınarak çok yönlü bir sonuç elde 
edilecek. Ödemeler taraflar arasın-
daki sözleşmelere bağlı olarak oto-
matik olarak Blockchain üzerinden 
gerçekleşecektir.”

blockchaın En üsT vErimlilik 
sUnan bir sisTEm
Akyar lojistiğin karmaşık süreçleri 

WalmarT, dolE, nEsTlé, UnilEvEr 
Gibi 9 büyük Gıda ürETicisi, 

pErakEndE ŞirkETlEri vE ıbm 
GiriŞimi ilE kUrUlan bir ÖZEl 

blockchaın Gıda GüvEnliĞi 
birliĞi ilE, boZUlabilir 

ürünlErin loJisTiĞi iÇin Gıda 
GüvEnliĞi, aTık aZalTma vE 

Gıda iZlEnEbilirliĞi saĞlaması 
amacıyla blockchaın 

TEknoloJisi üZErindEn iŞbirliĞi 
yapTıklarını aÇıkladılar.
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içerisinde oluşacak verimliliğin farklı 
patformlar tarafından sağlanabilece-
ğine de vurgu yapıyor ve, “Lojistik ve 
Tedarik Zinciri süreçlerinin çok karı-
şık olduğu muhakkaktır. Blockchain 
teknolojisi ve bu süreçlere göre 
oluşturulan platformlar verimlilik 
ve maliyet konusunda avantajlar 
sağlayacağı muhakkaktır. Ancak, bu 
verimlilik, kar ve avantajları mevcut 
sistemlerin karmaşıklığı, büyüklüğü 
ve sistem süreçlerinin takibinin çok 
önemli olduğu sahalarda daha belir-
gin olacaktır. Örnek olarak; HACCP 
sisteminin ön plana çıktığı taze ve 
dondurulmuş gıda sektöründe avan-
tajların fazla olacağı öngörülmekte-
dir. Ayrıca, yaratılacak bir işbirliği ve 
platform ile, özellikle taşımacılıkta 
atıl kapasite en aza indirilebilir. Yine 
sistemin öngördüğü şeffaflık doğrul-
tusunda, mali evraklar, faturalan-
dırma sistemi daha basit, kalıcı ve 
değiştirilemeyecek şekilde olacaktır” 
diyor. 

UlUslararası TaŞımacılık 
yapan Firmalar iÇin 
kolaylıkları nElErdir? 
Blockchain anlayışı ve bu anlayışın 
temelinde, paydaş ve üçüncü taraf-
lara verilecek güven ve şeffaflığın 
olduğunu söyleşen Akyar, “Dolayı-
sıyla, uluslararası taşımacılık yapan 
bir firmanın tek başına bu platformu 
kurması teknik olarak imkansızdır. 
Muhakkak, paydaşlarına (müşteri 
veya birlik yaptığı diğer firmalara) 
da sistemini açması gerekir. Aksi 
takdirde zincirleme, onay ve kripto 
sistemini kuramaz. Bu nedenle, 
uluslararası taşımacılık yapan firma-
ların böyle bir yolu izlemesinin daha 
uygun olacağı öngörülmektedir” 
yorumunu yapıyor. 
“Ayrıca, bu tür firmalar, kendi 
platformlarını kuruncaya kadar, 
mevcut platformlara entegre olarak, 
bu teknoloji ile buluşabilirler,” diyen 
Akyar, taşımacılık firmalarının en 
önemli gider kalemlerini oluşturan 
filo bakım ve onarımlarının takibinin, 
“Life Cycle Logistics -Ömür Devri 
Lojistik” metodu ile çok daha etkili 
ve maliyet azaltıcı olarak takip et-
meleri olanağını sağlayacağını ifade 
ediyor.

küÇük, orTa vE büyük büTün 
loJisTik Firmaları bU plaTFormU 
kUllanabilir mi? 
Bu sistemi küçük ve orta boy lojistik 

firmaları tarafından kullanılıp kullanı-
lamayacağına dair sorumuza Akyar 
şöyle cevap veriyor: 
“Daha önce de belirtildiği gibi, fir-
maların mevcut ERP yazılımları veya 
paket programlar gibi bu platformları 
kullanmaları mümkün olamayacaktır. 
Firmalar, kuracakları bu platformlara 
ya müşterilerini veya birlikte hareket 
edecekleri sektördeki aynı tür firmalar 
da alabileceklerdir. Ayrıca bu tür fir-

maları şu anda etkileyebilecek önemli 
konulardan birisinin de maliyet konu-
su olduğu değerlendirilmektedir. Çün-
kü, şu anda platformun oluşturulması 
için teknolojik çözümlerin maliyeti, 
mevcut sistemlere göre daha yüksek-
tir. Ancak, teknolojinin gelişme süreci 
gözönünde bulundurulduğunda, yakın 
gelecekte bu platformun ulusal hatta 
yerel firmalar tarafından da gerçek-
leştirilebileceği de öngörülmektedir. 
Hatta şu anda, bizim öngördüğümüz 
çözüm önerilerinin teknik çalışmaları-
nı yapan beraber çalıştığımız firmalar 
da bulunmaktadır. Yine bu tür firma-
lar için diğer bir çözümün ise, mevcut 
platformlara üye olarak, u tekoloji ile 
tanışmaları yönünde olabilir.  
Bu sistemin en büyük özelliğinin, 
paydaş ve üçüncü taraflara şeffaf-
lık ve güven verdiğini belirtmiştik. 
Burada hemen, firmaların mahrem 
ve ticari bilgilerinin açığa çıkması 
durumu akıllara gelmektedir. Özel-
likle, fiyat konusundaki gizlilik bazen 
firmalar için hayati olabilmektedir. Bu 
konuların hepsi, platformların mimari 
yapısı ve amacının ne olduğu ile ilgili 
konulardır. Bazı bilgileri, paydaşlarını-
za kapatabilirsiniz, ancak bu seferde 
platformdan amaçlanan şeffalık ve 
kötü kullanımı önleme konusu aka-
mete uğrayabilir. Bu sistemin Lojis-
tikte 4.0 devrimi olarak kabul edildiği 
bir çok araştırmacı ve şirket üst düzey 

yöneticisi tarafından belirtilmektedir. 
Sistemin ilerlemesi ile, sistemde kul-
lanılan teknolojik araçlar da gelişecek, 
4.1, 4.2 gibi gelişmiş sistemlerin 
devreye girmesi ile,şirketlerin mahrem 
ve ticari bilgileri mimari sistem yapı-
sının kurulumu, sanal hava boşlukları 
(SAHAB) gibi uygulamalar ile sorun 
olmaktan çıkacaktır.
Sonuç olarak; yakın zamanda, dünya 
ölçeğinde, lojistik sektörde daha 
rekabetçi olmak, inovatif uygulama-
lar ile sektörde ön plana çıkmak ve 
inisiyatif almak “Blockchain Teknolojisi 
ve Platformları” ile mümkün olabi-
lecektir. Ancak; bu teknolojide geri 
kalmamak içi konu  ile ilgili yatırımların 
devlet destekli teşvik sistemi içerisine 
alınması, sistemin kullanılmasının 
yaygınlaşması için gerekli hukuki dü-
zenlemelerin yapılması da önem  arz 
etmektedir. Ayrıca başlangıç maliyetle-
rinin düşürülmesi için, ilk çalışmaların 
lojistik meslek birlik ve grupları tara-
fından yapılması, mevcut platformlara 
üye ve etegre olması sisteme katılımı 
ve gelişme için gerekli ivmeyi kazan-
dıracaktır. Blockchain yeni bir anlayış, 
teknoloji ve bu teknolojinin uygulandığı 
bir platformdur. Kripto paranın alım 
satımı ve süreçteki güveni sağlamak 
için geliştirilmiş, bu güvenirliğinden ve 
insan hatalarını en aza indirmesinden 
dolayı lojistik sektör oyuncularının da 
dikkatini çemiştir. Her ne kadar, şu 
anda yaygın olarak kullanılmasa da, 
gelecekte yaygın olarak kullanılacağı 
ve kullanıcıları sektörde bir adım, Türk 
Lojistik sektörünü ise yeni ufuklara  
taşıyacağı muhakkaktır.”

GünEr Gürsoy:
blockchaın’ın yıkıcı ETkisi 
TEknoloJiyE aÇık olmayan 
Firmalarda GÖrülEcEk
Okan Üniversitesi Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Güner Gürsoy, Endüstri 4.0 
ile yeni bir ekosistem doğduğunu 
bunun yıkıcı etkilerinin teknolojiye ve 
gelişimlere açık olmayan şirketlerde 
hissedileceğini söylüyor. Gürsoy, 
“Sadece Almanya, Çin ile mücade-
le edebilmek için üretim hattından 
insanı çıkararak, siber fiziksel robot 
(cobot) dediğimiz, öğrenen düşünen 
karar verebilen robotları geliştirmeye 
başladı ve bunda da çok başarılı oldu. 
Nesnelerin interneti aslında yıkıcı bir 
teknoloji ekosistemi yarattı. Bu yeni 
sistem bizim tüm alışkanlıklarımızı ve 
iş modellerimizi sorguluyor” diyor.  
Bu noktadan hareketle, herkesin 

teknolojilerin ne alma geldiğini an-
lamasının ve kavramları çok doğru 
kullanmasının önemli olduğunun 
altını çizen Gürsoy, “Bu teknolojile-
rin, iş modellerinin ve stratejilerin 
uyumlu hale gelmesi başarının 
tek anahtarıdır. Sadece teknoloji 
satın almak yeterli değil, bu yatırım 
yapan firmanın iş modellerini ve 
stratejilerini de değiştirmesi gere-
kiyor” diyerek büyük bir dönüşüme 
işaret ediyor.  

neden blockchain?
Blocakchain’in tedarik zinciri yöneti-
mi ve lojistik anlamda; veri hakimi-
yeti, şeffaflık, güven, aracısız işlem, 
veri geçmişi ve kolaborasyon’a 
dayalı 6 faktörlü bir sistem olduğu-
nu aktaran Gürsoy, bu faktörlerin 
önemini ise şöyle anlatıyor: 

veri hakimiyeti
Blockchain veri sistemi içerisinde 
oluşturulmuş dataya tam hakimiyet 
sağlıyor. Tüm dataları firmalar mendi 
serverlarında tutuyorlar ve dataların 
ne kadarı açmak istiyorlarsa o kada-
rını açıyorlar. Kiminle hangi bilgileri 
paylaşacaklarını tanımlayabiliyorlar. 

Şeffaflık 
Açılan data, benim değer ağı zinci-
rimde olan tüm birimler tarafından 
görülebiliyor. Onun paylaştığı datayı 
da ben görebiliyorum. Bu karşılıklı 
iş yapabilme yeteneğini artırıyor. 
O nedenle en önemli avantajı 
birlikte çalışma kültürü getirmesi. 
Türkiye’nin en çok zorlandığı nokta 

da burası. Blockchain bu anlamda 
bize inanılmaz imkanlar sağlıyor. 
Tedarik zinciri içerisinde bulunan 
tüm birimlere birlikte hareket etme 
yetkinliği getiriyor. Firmaların birbiriyle 
kader birliği yaparak birlikte büyüme-
sini sağlıyor.  

Güven
Blocchain’in en önemli noktası. Bir 
tedarik zincirini ela aldığınızda, müş-
teriden tedarikçilere kadar tüm süreç 
içerisindeki her bir aktörün birlikte 
hareket edebilmesi için güven ön 
önemli faktör. Ben çalıştığım firmaya 
güvenmezsem, ne datamı açabilirim 
ne de finans modellerimi oluşturabi-
lirim. Bunu nasıl sağlıyor? Çoklu veri-
fikasyon yani onaylama sistemleri ile. 
Örnek; Bir lastik üreticisi 300 lastiği 
fabrika deposuna gönderiyor, bunu 
sigorta ettiriyor ve lojistik firmasına 
bunu veriyor, lojistikçi bunu taşıyor, 
fatura kesiyor, teslim alan şirket test 
muayene yapıyor ondan sonrada 
araca takılması için son kullanıcıya 
teslim ediyor. Bu işlem için 6-7 farklı 
noktadan data giriliyor ve onaylanı-
yor. Blockchain bütün bunları görüyor 
ve ödemesini yapacak otomotiv şir-
ketinin muhasebesi, işlem sonuçlan-
dı mı ne oldu diye tereddüt etmiyor.
Burada da akıllı kontratlar devreye 
giriyor. Bu sorgulamayı sistem kendisi 
yapıyor. Sistem firmalar arasındaki iş 
sözleşmesini kullanarak ödeme süre-
sini belirliyor. Sözleşmeden kaynaklı 
yüzde 5 peşin ödeme imkanı varsa 
ve şirketin parası varsa ödeme yapı-
yor, yoksa belirlenen sürede ödeme 

TürkiyE’nin TicarETindE 
diJiTallEŞmEyi saĞlayacak 

olan ilk blockchaın ÇÖZümü 
iÇin ÇalıŞma bir konsorsiyUm 

TaraFından baŞlaTılmıŞTır. 
aralarında, ıbm, GülEr dinamik 

Gümrük müŞavirliĞi ŞirkETi, 
aTEZ yaZılım, chaın&chaın 
TEchnoloGıEs, schnEıdEr 

ElEkTrik, schEnkEr arkas, 
vakıFbank, UnıvErsal EĞiTim 
vE danıŞmanlık, Fls loJisTik 

ilE acc yETkilEndirilmiŞ 
Gümrük müŞavirliĞi’nin 

oldUĞU GEniŞ konsorsiyUm, 
GErÇEk bir sEnaryo üZErindEn 

Fransa’nın lyon kEnTindEn 
TürkiyE’dE manisa’ya  yapılacak 

bir TicarETE blockchaın 
TEknoloJisini EnTEGrE EdEcEk.
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gerçekleşiyor, bazen de geciktirerek, 
şirketin kredi kullanmasını engelli-
yor ve iş ortağının finansal gücünü 
kullanıyor. 

aracısız işlem
Artık tüm süreçleri uç noktaya kadar 
görebiliyorum. Örnek; marketten et 
aldınız ve et üzerinde barkod var. 
Sistem Blockchain üzerinden işli-
yorsa barkodu tıkladığınızda bunun 
hangi çiftlikte üretildiğini, hayvanın 
cinsini, yaşını, yediği yemeğe kadar 
tümünü görebilmeniz mümkün. Tabi 
tüm bu sistemi bu ekosistem içeri-
sine dahil etmek gerekiyor. Tedarik 
zincirinin başarısı talebin tahminine 
dayalıdır. Bu sayede artık talep 
bilinecektir. Böyle bir sistem devreye 
girdiğinde nesnelerin interneti saye-
sinde ihtiyaç makamının ihtiyaçları 
görülebilecek.
Firmalar böylece hem daha kaliteli 
ve verimli oluyor hem de maliyetlerini 
düşürüyorlar.

bu ağı kim kuracak?
Bu ağı kuracak üst şemsiyenin çok 
önemli olacağını aktaran Gürsoy, 
şunları söylüyor: “UND diye bilir ki 
‘ben Türkiye’deki lojistikçiler için 
böyle bir altyapıyı sağlıyorum’. Buna 

lojistik firmaları dahil oldukları ve 
kullandıkları kapasite kadar bedel 
öderler. Dolayısıyla burada üst 
şemsiyeler önemli olacak. Bunu ben 
yapayım, küçük olsun benim olsun 
modeli Blockchain’de çalışmıyor. 
Blockchain’de; büyük olsun, herkes 
girsin ve herkes kazansın mantığı 
var. 
Lojistik sektörü teknolojiye en yatkın 
sektörlerden biridir. Bir üst safhaya 
çıkıp lojistik sektörünün bir araya 
gelip tedarik zincirinde Blockchain 
üzerinde çalışması gerekiyor. Bunun 
için bir master planı hazırlanmalı-
dır. Burada önemli olan şirketlerin 
farklılaşması değil, sektörün fark-
lılaşmasıdır. Bu yapıyı kurduğunuz 
zaman klonlanabilecek mekanizmayı 
da oturtmuş oluyorsunuz. Sürekli 
sürdürülebilir, yaşan organizasyon 
yapıyorsunuz. Bunu kurduğunuz-
da;  ihracatçı, lojistikçi, gümrükçü, 
banka, sigortacı buna entegre 
olacaktır.” 

blocchain, nETWork aĞı yÖnETimi 
iÇErisindE bir kiŞinin konTrolündE 

olmayan, hErkEs TaraFından 
yÖnETilEbilEn, hErkEsin vErisini 

aÇması GErEkTiĞi kadar aÇTıĞı, 
vErisinE FUl hakimiyET saĞladıĞı 
vE paylaŞTıĞı kiŞilErlE iliŞkilEri 

TanımladıĞı bir sisTEm. aĞ 
iÇErisindE bir nokTa kapandıĞı vEya 

ÇÖkTüĞü Zaman sisTEm sürEkli 
ayakTa kalıyor. Çünkü daĞıTık 

yapı iÇErisindE aĞ iÇErisindEki 
hErhanGi bir kopUŞ baŞka bir yErdEn 
baĞlanTıyı saĞlayacaĞı iÇin sisTEmin 

sürdürülEbilir vE sürEkli kalması 
saĞlanıyor. 

akıllı aĞa GirmEyEnlEr yok olacak
“arTık loJisTik Firmalarının akıllı TEdarik Zinciri aĞı yÖnETicisi olması GErEkiyor. 

4pl’yi loJisTik FirmalarımıZ kUllanırlarsa yarın rEkabETÇi olabilEcEklEr.” diyEn GünEr 
Gürsoy, sadEcE siporiŞlE parTi malı TaŞıyan Firmaların orTadan kalkacaĞını TahminindE 
bUlUnUyor. Gürsoy, “Çünkü ürETici Firmalar, bU TEdarik aĞı iÇErisindE sTraTEJik parTnEr 

olarak bir loJisTik Firmasını iÇinE almak isTErlEr. ona TamamEn GüvEnip iÇ vE dıŞ 
loJisTiĞini EmanET ETmEk yolUnU TErcih Ediyorlar. ürün yÖnETimi vE müŞTEri mEmnUniyETi 

dE loJisTik sEkTÖrünün sorUmlUlUĞU alTına Giriyor. arTık loJisTikÇilEr TEdarik aĞı 
koordinaTÖrü olUyorlar. ülkE olarak bU akıllı aĞın ÖnEmli akTÖrlEri olUrsak biZim 

loJisTik FirmalarımıZ ayrıŞacakTır. olamayanlar kaybEdEcEk” diyor.

Ticaret Bakanı Kapıkule’yi inceledi
“TIR KUYRUKLARININ AZALMASI İÇİN ÇALIŞIYORUZ”
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan incelemelerde bulunmak üzere Kapıkule Gümrük Kapı-
sını ziyaret etti. Pekcan, gümrük kapılarında iyileştirmeler yaptıklarını belirterek, “Türki-
ye Avrupa’nın en modern gümrük kapılarına sahip. Gümrük kapılarında modernleşme-
ye gidiyoruz, dijitalleşmeye gidiyoruz, tek durak sistemine gidiyoruz” dedi. 

Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisar-
cıklıoğlu ile birlikte Kapıkule 

Gümrük Kapısı ve TIR Parkı’nda 
incelemelerde bulundu.
Bakan Pekcan, Hisarcıklıoğlu, Vali 
Canalp, Edirne Belediye Başkanı 
Recep Gürkan, TESK Başkanı Ben-
devi Palandöken, AK Parti Edirne İl 
Başkanı İlyas Akmeşe,  bakanlığın 
genel müdürleri ve gümrük yetkilile-
rinin katıldığı toplantıda, çalışmalara 
ilişkin bir sunum yapıldı.
Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan 
burada basına yaptığı açıklamada, 
“Gümrük kapılarında modernleşme-
ye gidiyoruz, dijitalleşmeye gidiyo-
ruz, tek durak sistemine gidiyoruz. 
Diğer bakanlıklarla da müşterek, tek 
durak sistemi ve tek pencere siste-
mindeki evrak sayısının azaltılmasıy-
la ilgili.” dedi.
Kapıkule’de cumartesi, pazar günü 
meydana gelen ve pazartesiye 
sarkan TIR kuyruklarının azalması 
için çalışma yaptıklarını ifade eden 
Pekcan, kuyrukların İstanbul çıkışlı 
ihracat işlemlerinin çarşamba ve 
cumartesi yapılmasından kaynak-
landığını vurguladı.

Bu konuda çalışmaların sürdüğünü 
aktaran Pekcan, “TIR parkının ka-
pasitesinin arttırılmasını konuştuk. 
Akaryakıt pompa istasyonunun sa-
yılarının arttırılmasını konuştuk onu 
artırabiliriz. Yarın Bulgarsitan’a ziya-
retimiz olacak. Oradaki 8 peronun 
10’a çıkartılması ve daha verimli 
çalışılabilmesi için neler yapılması 
gerektiğini konuştuk. Burada yenilik-
ler yapıyoruz, Türkiye Avrupa’nın en 
modern gümrük kapılarına sahip, 

bunu her aşamada kendileri de 
söylüyor. Gümrük kapılarında mo-
dernleşmeye gidiyoruz, dijitalleşme-
ye gidiyoruz, tek durak sistemine 
gidiyoruz.” diye konuştu.
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcık-
lıoğlu ile Bakan Ruhsar Pekcan, 
daha sonra tır parkı, gümrüksüz 
satış mağazaları ve x-ray birimi-
ni gezerek, Trakya Gümrük ve 
Ticaret Bölge Müdürü Yaşar Yaman 
Ocak’tan bilgi aldı.
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TÜRK EXİMBANK’TAN 
SEKTÖRÜN TALEPLERİNE YANIT
Türk Eximbank bu yıl ihracatçılara 44 milyar dolar destek sağlamış olacak. Bu miktarın 
içinde lojistik firmalarına verilen destek miktarı ile 2.3 milyar dolar. Sektörün destekle-
rin artırılması ve kolaylaştırılması için 7 önemli talebi var. Türk Eximbank Genel Müdü-
rü Adnan Yıldırım, sektörün bu taleplere cevap verdi.

Lojistik sektörü maliyetlerin 
artması ve gidiş dönüşlerdeki 
dengenin bozulması ile zor bir 

dönemden geçiyor. Bu durum sek-
törün destek ihtiyacını artırdı. Türk 
Eximbank destekleri ihracatçılar için 
en büyük desteği sunuyor. Bu yılın 
sonunda ihracatçılara verilecek des-
tek miktarı 44 milyar dolar olacak. 
Gelecek yıl için verilecek destek 
miktarı ise yüzde 10 artacak. 
Lojistik sektörünün aldığı destek 
miktarı ise 2.3 milyar dolar. Sektör 
hem destek miktarının artırılmasını 
hem de kolaylaştırılmasını istiyor. 

UND’nin Sesi Dergisi olarak biz de 
sektörün taleplerini Türk Eximbank 
Genel Müdürü Adnan Yıldırım’a 
sorduk. 

Türkiye’nin finansmana, ihracata her 
zamankinden çok ihtiyacı olduğu bu 
dönemde Eximbank’ın ekonomideki 
rolü nasıl olacak? hedefleri nelerdir?
Ülkemiz ekonomisinde cari açığı 
azaltmanın en önemli yollarından 
bir tanesi döviz girdisinin sağlan-
masıdır. Hem sürdürülebilir ihracat 
artışı hem de ihracat sepetimizin 
dönüşümü için ihracatın finansmanı 

dolayısıyla Türk Eximbank kritik bir 
öneme sahiptir. Bu çerçevede, Türk 
Eximbank döviz kazandıran tüm 
sektörlere, ihtiyaçlarına göre farklı 
finansman imkanlarını rekabetçi 
faiz oranları ile sunmaktadır. Her yıl 
desteğimizi bir adım ileriye taşımak 
için kendimizi zorlayacak hedefler 
koyuyoruz ve şimdiye kadar bu he-
deflere ulaşmada muvaffak olduk.  
2018 yılında ihracatçılarımıza top-
lam 44 milyar dolar destek sunarak 
ihracatın yüzde 26’sına finansman 
sağlamış olacağız. 2019 yılında 
ise hedefimizi yüzde 10 artırarak 

toplam 48,4 milyar dolar desteğe 
ulaşmayı ve ihracatın %27’sine 
finansman imkanı sunmayı hedefli-
yoruz. 

lojistik hizmet üretenler hangi Exim-
bank kredilerinden yararlanabilirler? 
Lojistik sektörü ülkemiz için kritik 
öneme haiz bir sektördür. Sadece 
döviz kazandırıcı hizmet sunması 
bakımından değil, aynı zamanda 
köprü bir sektör olması dolayısıyla 
diğer sektörlerin de rekabet gücünü 
artırması, gelişimine katkı sağlaması 
açısından da öne çıkmaktadır. Bu 
sebeple lojistik sektörüne verdiğimiz 
önemin bir göstergesi olarak firmala-
rımız Uluslararası Nakliyat Pazarlama 
Kredisi programından faydalanmakta-
dırlar. Ayrıca kısa vadeli finansman ihti-
yaçlarını Sevk Öncesi İhracat Kredisi 
ve uygun maliyetlerle sunduğumuz 
Reeskont Kredimiz ile, orta uzun vadeli 
finansman gereksinimlerini ise İşletme 
Sermayesi ve Yatırım Kredisi program-
larımız aracılığıyla karşılayabilirler. Hali 
hazırda lojistik firmalara desteğimiz 
2018 yılında 2,3 Milyar $ tutarındadır.

Eximbank kredileri başvuru, 
takip ve sonuç aşamaları 
hakkında bilgi verir misiniz? 
2017 yılında bankamız yapısında 
re-organizasyona giderek yapısal bir 
dönüşüm gerçekleştirdik. Pazarla-
ma, tahsis ve operasyon birimlerinin 

kurulması ile standart bankacılık 
uygulamalarını başlattık. Diğer 
yandan hızla şubeleşerek ve irtibat 
büroları açarak ağımızı yurdun dört 
bir yanına taşıdık. Böylece kolay 
ulaşılabilen hem de yerinde hizmet 
sunan bir banka olduk. Standart 
kredi prosedürümüz şu şekildedir. 
Firmalar ilk temas noktası olan 
şubelerimiz ya da irtibat bürolarımız 
ile görüşerek faaliyet yapılarına ve 
finansman ihtiyaçlarına uygun kredi 
programını belirledikten sonra firma 
analiz çalışması için gerekli olan 
evrak listesi kendileri ile paylaşılır. 
Firmaların gerekli evrakları hazırla-
yarak şubelere teslim etmesinden 
sonra analiz çalışması gerçekleştirilir 
ve oluşturulan rapor sonucunda 
Bankamız kredilendirme koşulları-
na uyan firmalara Bankamız kredi 
komitesince limit tahsis edilerek 
şubelerimizce firmalara tebliğ edilir. 
Firmalar kendilerinden talep edilen 
teminatları iletmelerinin ardından 
kaynak uygunluğuna göre kullandı-
rım gerçekleştirilir. Ayrıca firmalar, 
finansal kuruluşlar ile yaptığımız 
anlaşmalar ile ticari bankalardan ve 
faktöring kuruluşlarından da Banka-
mızın sunduğu uygun faiz oranların-
dan yararlanabilmektedirler.

Firmalar kredi işlemlerinde 
nelere dikkat etmeliler? 
Firmalarımıza kredi tahsisi yapılır-

ken teminat yeterliliklerine, bilanço 
durumlarına, kullanacakları kredinin 
vadesinin firmanın ihtiyaçlarına uyup 
uymayacağına, ihracat yeterlilikleri-
ne veya döviz kazandırıcı kapasite-
lerine bakılmaktadır. Dolayısıyla bu 
kriterleri taşıyan tüm firmalar kredi-
lerimizden faydalanabilmektedir.

Taşımacıların Eximbank kredilerine 
ilişkin bir takım talepleri var. bunlar 
hakkındaki görüşleriniz nelerdir? 

Eximbank talepleri:
mal imalatçılarına sağlanan 7 yıla 
varan uzun vadeli yatırım / işletme 
kredileri bulunmakta olup, nakliye 
firmalarının yapacakları yatırımlar 
ile Tır ve treyler alımlarında bu ve 
benzeri uzun vadeli yatırım/işlet-
me kredilerinden faydalanmasının 
sağlanması,
Malumunuz döviz kazandırıcı hizmet 
kapsamında değerlendirilen ulus-
lararası nakliyecilik hizmetlerine 
kullandırılabilir kredi tutarı ve vadesi 
32 Sayılı Karar gereği firmalarımızın 
uluslararası iş sözleşmelerinin vade 
ve tutarları ile sınırlandırılmıştır. 
Bankamız bünyesinde gerçekleştiri-
len mevzuat değişiklikleri sonrası şu 
anda firmalarımızın iş kolları gereği 
sermaye (yatırım) harcamaları orta 
ve uzun vadeli olarak finanse edile-
bilecektir. Elbette, nakliyeci firma-
larımızın tır ve treyler alımları da bir 

Uluslararası nakliyeciler 
ihracata yönelik yatırım kredisi kapsamına alındı
uluslararası taşıma faaliyetinde bulunan firmalar, Eximbank’ın “ihracata yönelik yatırım kredisi” kapsamına 
alındı. Firmalar çekici, treyler yatırımında bu krediden faydalanabilecekler. Eximbank bu krediyi 6 ayda bir 
ödemeli ve azami 5 yıl vade ile sunuyor.  
ihracata yönelik yatırım kredisi nedir?
ihracata yönelik yatırım kredisi programı kapsamında, kalıcılığı veya uzun süreli kullanım özelliği dolayısıyla 
orta veya uzun vadeli finansman gerektiren makine, teçhizat ve aksam harcamalarına katma değer vergisi 
hariç tutar üzerinden finanse ediliyor.
program kapsamında yapılmış harcamaların finansmanı, harcamaların kredi başvuru tarihinden azami 180 
gün öncesine kadar olan sürede gerçekleştirilmiş olması halinde mümkün.
Kimler için uygun?
türkiye’de yerleşik ihracata yönelik mal üreten imalatçı, imalatçı-ihracatçı ve türkiye’de kurulan Serbest böl-
gelerde üretime/alım satıma yönelik geçerli faaliyet ruhsatı sahibi olan firmalar ve döviz kazandırıcı hizmet 
ve faaliyet gerçekleştiren firmalar için uygun.
program limiti nedir?
ihracata yönelik yatırım kredisi programımız kapsamında 50 milyon dolara kadar kredi kullandırabiliyor. kredi 
Euro veya uSd olarak kullanılabiliyor. kredinin vadesi 5 yıl. 
maliyeti nedir?
ihracata yönelik yatırım kredisi programımızın faiz oranları kredinin vadesine ve 
kredi kullanılan döviz cinsine göre belirleniyor. 
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yatırım harcaması olarak dikkate 
alınacaktır.
Sonuç olarak, döviz kazandırıcı 
hizmet faaliyetinde bulunan firmalar 
da 3 yıla kadar işletme sermayesi 
kredisi ve 5 yıla kadar yatırım kredisi 
programımızdan faydalanabilirler.

Uluslararası nakliye firmalarının 
varlıkları Tır olup, Eximbank kredile-
rinden faydalanabilmek için Tır’ların 
doğrudan Eximbank’a teminat olarak 
gösterilebilmesi 
Bankamızca KGF-Hazine kefaleti 
karşılığında kredi kullandırımı yap-
makta bu kapsamda firmalarımızın 
menkul rehni ve gayrimenkul ipoteği 
alınabilmektedir. Bu sebeple, taşıt-
ların da teminat altına alınabilmesi 
firma bazında yapılan değerleme 
ve analiz çalışmaları neticesinde 
firmanın durumuna göre mümkün 
bulunmaktadır.

Uluslararası nakliyat ve pazarlama 
kredisi Tl olarak 2 taksit ve vadenin 
360 gün olması sektördeki tahsilat 
süreleri ile uyum sağlamamaktadır. 
Tl bazlı kredilerde vadenin uzatılma-
sı talep edilmektedir. 
Bildiğiniz gibi bankamız yatırım ve 
kalkınma bankaları grubunda yer 
almakta ve mevduat toplayama-
maktadır. Bu sebeple bankamızca 
kullandırılan TL kredilerin kaynağını 
sadece özkaynağımız oluşturmakta-
dır. Bu sebeple tüm TL kredilerimiz 
piyasaya göre çok düşük faizler-
le azami 360 gün vadeli olarak 
kullandırılabilmektedir. Ayrıca, 
KOBİ firmalara tanıdığımız ayrıcalık 
kapsamında piyasaya göre oldukça 
uygun maliyetlerle sunduğumuz 
TL kredilerimizi sadece KOBİ’lerin 
finansman ihtiyaçları için sunmakta-
yız. Bununla birlikte döviz kazandırıcı 
hizmetler sektöründeki KOBİ’ler de, 
bu yıl yaptığımız KOBİ tanımındaki 
değişiklik ile bu imkanlardan fayda-
lanma fırsatına eriştiler.

Güneydoğu bölgesinde civar ülkeler-
de yaşanan politik ve sosyal geliş-
meler sebebiyle teminat değerlerinin 
çok düşük verilmesi bölgede faaliyet 
gösteren hizmet ihracatçılarını zor 
duruma düşürmekte olup, teminat 
değerlerinin uygun hale getirilmesi-
nin sağlanması 
Jeopolitik ve uluslararası riskler 
son dönemde ülkemiz ekonomisi 
üzerinde baskı yarattıysa da eko-

nomi yönetiminin gerekli tedbir-
leri almasıyla kısa vadede riskler 
bertaraf edilmiş görünmektedir. Öte 
yandan, Doğu ve Güneydoğu özelin-
de Bankamız zor günlerde dahi bu 
bölgelere desteğini sürdürmüştür. 
Bunun neticesinde Erzurum’da 
Doğu Anadolu İhracatçıları Birliğin-
de, Hatay’da Doğu Akdeniz İhracatçı 
Birlikleri’nde ve Mersin’de Ticaret ve 
Sanayi Odasında irtibat bürolarını 
açmış bulunuyoruz. Ayrıca Gazian-
tep şubemiz de 2017 yılından bu 
yana hizmet sunmaktadır. Bunlarla 
birlikte, kredi tahsis işlemleri ve 
teminatlandırma tüm firmalarımız 
için bankacılık mevzuatına uygun 
biçimde yapılmaktadır.

cıF/cF kapsamında mal ihracı yapan 
firmalar mal bedeli ihracatlarını 
ihracat taahhüdüne sayılırken, 
yurtdışından kendilerine ödenen 
navlun bedelleri ihracat için kul-
lanılmamaktadır. yurtiçine kesilen 
cıF /cF faturalar ihracat taahhüdüne 
sayılması, uluslararası nakliye yapan 
lojistik firmalarının ihracat bedelleri 
olarak değerlendirilmesi, 
Hali hazırda, uluslararası taşıma-
cılık faaliyeti yürüten firmalarımız 
navlun bedellerini bu faaliyetlerinin 
finansmanına yönelik sunduğumuz 
tüm kredilerin hizmet taahhütlerinin 
kapatılması için kullanabilmektedir. 
Öte yandan, ihracat yapan firmala-
rımız, İhracatın CFR veya CIF teslim 
şekline göre yapılması halinde 
taşımanın yerli firmaca TRL karşılı-
ğı yapıldığının ve navlun bedelinin 
ihracatçı adına döviz alım belgesi-

ne bağlandığının tevsiki kaydıyla 
navlun bedeli de ihracat toplamına 
dahil edilerek  kredilerin ihracat 
taahhüdünde kullanabilmektedir. 

cıF olarak yurtiçi alıcıya fatura-
lanmış navlun bedellerinin Türk 
Eximbank ssrk kapsamında değer-
lendirilebilmesi,
Bahse konu kredinin kaynağı 
TCMB olduğundan, programın tüm 
detayları TCMB tarafından yayınla-
nan Uygulama Talimatınca belirlen-
mekte ve bu kredi, mal ihracatının 
artırılmasına yönelik kullandırılabil-
mektedir.

Faturalarda ve diğer belgeler ile 
tevsik edilebildiği şekliyle yurtdışı 
navlun faturaları için müşteri ile 
sözleşme zorunluluğunun kaldı-
rılması ve bu kapsamda vrhib 
olmaması durumunda sözleşme 
aranmaması, yönünde mevzuat 
düzenlemesinin yapılması önem arz 
etmektedir.
Bilindiği üzere 32 Sayılı Kararda ger-
çekleştirilen son değişiklik ile VRHİB 
olmaksızın kullandırılan kredilerde 
de sözleşme zorunluluğu ortadan 
kalkmış olup, firmalar taşımacılık 
yetki belgelerini (C2, C3, R2, L2) 
ibraz etmek suretiyle uluslararası 
taşımacılık faaliyetleri için banka-
mızdan kredi kullanabilmektedir.   
TCMB kaynağından kullandırdığımz 
Reeskont kredilerimizde de firma-
larımız VRHİB kapsamında veya 
taşımacılık yetki belgelerini (C2, C3, 
R2, L2)  ibraz ederek finansmana 
başvurabilmektedir.  

Rusya’da DKV sayesinde nakde gerek yok

Yıllık 100 milyar dolarlık ihracat 
hedefinin olduğu Rusya, Türk 
nakliyecileri için her zaman en 

cazip ülkelerden. Rusya’ya taşıma ya-
pan firmaların ise çok dikkatli olmaları 
gerekiyor. Kaliteli ve uygun akaryakıt 
almak, zorlu iklim koşullarına sahip 
bu ülkede çok önemli. Bu noktada 
devreye DKV giriyor. DKV Euro Service 
Türkiye Satış Müdürü Deniz Çokcoş 
Sezer, DKV olarak Rusya’da 2 bin 
noktada hizmet verdiklerini ve nakli-
yecilere nakitsiz yüksek kaliteli yakıtı 
düşük maliyetle satın alma imkanı 
sağladıklarını söylüyor. Sezer, Rusya 
otoyol ödemelerinin nakit kullanma-
dan tek kartla yapılabilmesi için yeni 
bir hizmeti de devreye almak için 
hazırlıklarının sürdüğünü müjdeliyor. 

dkv ayrıvcalıĞı ilE rUsya 
TaŞımaları kolaylaŞıyor
DKV Euro Service Türkiye Satış Müdü-
rü Deniz Çokcoş Sezer, 2015 yılı sonu 
itibariyle Rusya’da yerel iş ortaklarıyla 
çalışmaya başladıklarını söyleyerek, 
“Müşterilerimiz, Rusya’nın önde gelen 
akaryakıt firmaları Gazpromneft, 
Gazprom, Neftika, Surgutneftegaz ve 
Aris gibi firmalarla olan iş birliğimiz 
sayesinde Rusya’da 2000’e yakın hiz-
met noktasında nakitsiz yüksek kaliteli 
yakıtı düşük maliyetle satın alabiliyor” 
diyor.  Bunun yanı sıra, Rusya otoyol 
ödemelerinin nakit kullanmadan 
tek kartla yapılabilmesi için yeni bir 
hizmeti devreye almayı planladıkla-
rını aktaran Sezer şunları söylüyor:  
“Öncelikle sistemin nasıl işlediğine 
ve neden böyle bir hizmete ihtiyaç 
olduğuna dair küçük bir bilgi vermek 
isterim. Otoyollarda sonradan ödemeli 
kutu kullanım hakkı sadece Rus men-
şeli şirketlere verilir; bir diğer deyişle 
Türk nakliyecisi bu haktan yararlana-
maz. Bunun alternatifi ise ön dolumlu 
kutu edinmek ve ödemeleri bu kutu 
aracılığı ile yapmaktır. Sorun işte tam 
da bu noktada ortaya çıkıyor. Ön 
dolumlu kutuyu edinmek için araç ev-
rakların tamamının Rusçaya tercüme 
edilmesi, noter tasdiki yapılması ve 

apostillenmesi gerekiyor. Ancak gerek 
işgücü kaybı gerekse yüksek maliyet 
nedeniyle Türk nakliyecisi tarafından 
bu yol pek tercih edilmiyor. Bazı 
komisyoncu firmalar aracılığı ile Rusya 
otoyol geçişlerinin yüksek maliyetlerle 
nakit olarak ödenmesi söz konusu. Biz 
bu soruna kolay bir çözüm getireceğiz.  
Müşterilerimizin Rusya’daki ofisimizin 
belirleyeceği bir noter ve tercüme bü-
rosu üzerinden bu işlemleri çok daha 
az maliyetle yaptırmasını sağlayacağız. 
DKV müşterilerinin yapmaları gereken 
tek şey evraklarını DKV Türkiye ofisine 
teslim etmek. Böylece müşterilerimiz 
kendi işlerine odaklanarak bürokrasiy-
le zaman kaybetmeyecekler.” 

rUsya Gibi Zor iklimlErdE akarya-
kıT kaliTEsi Çok daha ÖnEmli
Rusya taşımaları ile ilgili görüşlerini 
de paylaşan Sezer ve firmaları dikkatli 
olmaya çağıran sezer, “Önümüzdeki 
üç-dört ay, özellikle kışı çetin geçen 
bölgelerde seyreden nakliyeci için her 
açıdan daha zor koşullarda çalışmak 
anlamına geliyor. Bu nedenle gerek 
güvenli sürüş gerekse daha az yakıt 
tüketimi için araç bakımlarının eksiksiz 
yaptırılması son derece önemli. 
Zira araçlar çetin kış şartlarına karşı 
donanımlı değilse seyahat sürele-

rinin uzayacağını, teslim tarihlerinin 
gecikebileceğini, yakıt tüketiminin 
artacağını öngörebiliriz. Bir diğer konu 
ise araçlarda kullanılan yakıtın kalitesi. 
Zira yakıt söz konusu olunca fiyatı 
kadar, kalitesi de çok önemli. Yakıtın 
çetin hava koşullarına dayanıklı olması 
aracın performansını doğrudan etkile-
yen en önemli faktör. Kışı çetin geçen 
bölgelerde çalışan nakliyeciler gayet 
iyi bilir; kullanılan yakıtın kalitesi bazı 
durumlarda, özellikle kış koşullarında, 
fiyatın önüne geçer. Hizmet verdiğimiz 
Rusya bölgesindeki hava koşulları dik-
kate alındığında kış aylarında karşılaşı-
lan en ciddi sorun akaryakıtın kalitesi. 
Genelde Rusya’ya Antakya civarındaki 
nakliyeciler çalışıyor. Rusya’ya gitme-
den daha Gürcistan’da aldıkları yakıt 
donar. DKV olarak önerimiz hem su-
nulan hizmet hem de akaryakıt kalitesi 
bakımından risk almadan satınalma 
yapmaları. Rusya’da 2000’e yakın hiz-
met noktasında DKV CARD kullanarak 
yüksek kaliteli yakıtı, düşük maliyetle, 
nakit kullanmaksızın satın alabilirler. 
Bu istasyonların tamamı online hizmet 
veriyor. Fiyatlar DKV web sitesinden 
kontrol edilebiliyor. Kısaca, Rusya’daki 
iş ortaklarımız sayesinde DKV risksiz ve 
nakitsiz sürüşü garanti altına alıyoruz” 
şeklinde konuşuyor.

Rusya’nın en iyi akaryakıt firmalarıyla çalışan ve 2 bine yakın noktada hizmet veren 
DKV, firmaların düşük maliyetle en kaliteli yakıtı nakit ödemesiz almalarını sağlıyor. 
DKV Rusya’da  otoyol ödemelerinin nakit kullanmadan tek kartla yapılabilmesi için de 
hazırlıklarını yapıyor.
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Tüm zamanların 
ihracat rekoru kırıldı
Ekim ayında ihracat geçen yılın aynı ayına göre yüzde 13,1 artışla 15,7 milyar dolar 
oldu. Böylece tarihimizdeki en yüksek aylık ihracat rekoruna imza atıldı.

Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) Ekim ayı ihracat verileri, 
Ticaret Bakanı Ruhsar Pek-

can, Adana Valisi Mahmut Demir-
taş, Adana Büyükşehir Belediye 
Başkanı Hüseyin Sözlü, TİM Başkanı 
İsmail Gülle, ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç ve AKİB Koordinatör Baş-
kanı Ali Uğur Ateş’in katılımıyla, 
Adana’da gerçekleştirilen basın 
toplantısıyla açıklandı. 
Buna göre Ekim’de ihracat geçen 
yılın aynı dönemine göre yüzde 
13,1 artışla 15,7 milyar dola-
ra yükseldi. Böylece 2018 Mart 
ayında gerçekleştirilen 15.5 milyar 
dolarlık ihracat rakamının üzerine 
çıkıldı ve ihracatta aylık bazda tüm 
zamanların rekoru yeniden kırıldı. 
Ayrıca tarihteki en yüksek Ekim ayı 
ihracatına ulaşıldı. 

son 12 aylık dönemde ihracat 
166,8 milyar dolar oldu
Son 12 aylık dönemde ihracat yüzde 

7,9 artışla 166,8 milyar dolar oldu. 
İlk 10 ayda ise ihracat yüzde 7,6 
artışla 138,8 milyar dolara çıktı. 

ihracatın ithalatı karşılama oranı 
20 yıllık zirvesinde
Ekim ayında ihracatımız 15,7 milyar dolar olurken, 
ithalatımız 16,3 milyar dolar olarak gerçekleşti. 
Buna göre ihracatımızın ithalatı karşılama oranı 
son 20 yılın zirvesine çıkarak yüzde 96,7 oldu. 

miktar bazında artış devam ediyor
Ekim ayında ihracat miktarı, 2017 yılının aynı 
dönemine göre yüzde 25,1 artışla 12,6 milyon 
tona yükseldi. 2018 Ekim ayı şimdiye kadar 
miktar bazında en çok ihracat gerçekleştirilen 
ikinci ay oldu.

otomotiv liderliğini koruyor
Ekim ayında en fazla ihracatı yine otomotiv 
sektörü yaptı. Sektörün Ekim ayı ihracatı, bir 
önceki yılın aynı dönemine göre yüzde 11,1 ar-
tarak 2,9 milyar dolar oldu. Otomotiv sektörünü 
1,6 milyar dolarla kimyevi maddeler, 1,6 milyar 
dolarla hazır giyim ve konfeksiyon sektörleri 
takip etti. 

Çelik sektörünün uzakdoğu rüzgarı 
esmeye devam ediyor
Uzakdoğu pazarına açılımı ile dikkat çeken çelik 
sektörümüz Hong Kong, Singapur ve Filipinler 
başta olmak üzere, Uzakdoğu ülkelerine olan 
ihracatını Ekim ayında %262 arttırırken, toplam 
ihracatını da yüzde 46,9 arttırarak en fazla artış 
yakalayan ikinci sektörümüz oldu.

ab’ye ihracatımız yüzde 13,6 artarken toplam 
ihracatımızdaki payı yüzde 50,4 oldu
Ülke gruplarına göre ihracatımızda, AB’ye ihra-
catımız %13,6 artarak, 7,7 milyar dolar olarak 
gerçekleşti. AB’yi 2,3 milyar dolar ile Orta Doğu 
ülkeleri ve 1,3 milyar dolar ile Afrika ülkeleri izledi. 

En güçlü pazar almanya
Ekim’de en fazla ihracat yapılan ilk ülke 1,5 milyar 
dolar ile Almanya oldu. Almanya’yı 1,1 milyar 
dolar ile Birleşik Krallık, 879 milyon dolar ile İtalya 
ve 853 milyon dolar ile Irak izledi. 159 ülkeye 
ve bölgeye ihracat artarken, 70 ülke ve bölgeye 
ihracat azaldı. 

ihracatını en fazla artıran il kastamonu
Ekim ayında 53 il ihracatını arttırırken, 28’inde 
ihracat azaldı. En çok ihracat gerçekleştiren 
iller sırası ile 6,9 milyar dolar ile İstanbul, 
1,3 milyar dolarla Kocaeli, 1,2 milyar dolarla 
Bursa, 884 milyon dolarla İzmir,706 milyon 
dolarla Ankara olurken, Kastamonu ihracatını 5 
kat arttırarak 26 milyon dolar ile en fazla artış 
gösteren il oldu. 

ihracatçı firmalara 
1611 yeni firmamız eklendi
Ekim ayında 37 bin 409 firmamız ihracat yaparken, 
1611 firma ilk kez ihracat yaparak ihracat camiasına 
katıldı. 

En yüksek ihracat artışı elde edilen ilk 10 ülke*
   
ülkE (bin$)  2017  1 - 31 Ekım       2018  1 - 31 Ekım     değ. %
cad    1.055        11.279           969,4
dUbai   4.598        46.065           901,8
myanmar (bUrma)  1.708        15.623           814,9
srı lanka   6.439        33.780           424,6
malTa    20.277        74.039           265,1
cıbUTı   5.910        21.183           258,4
FılıpınlEr  10.098        33.523           232,0
vEnEZUElla  3.170        10.016           216,0
Tayvan   11.494        28.375           146,9
isviÇrE   75.983        170.567           124,5

* 10 milyon dolar ve üstünde ihracat yapılan ülkeler arasında   

En FaZla ihracaT yapılan ilk 10 ülkE   
   
ülkE (bin$)    2017  1 - 31 Ekım       2018  1 - 31 Ekım        değ. %
almanya       1.421.296             1.422.190          0,1
birlEşik krallık   842.163        1.061.626          26,1
italya    738.216        877.845          18,9
birlEşik dEVlEtlEr     763.446        784.116          2,7
iSpanya    577.988        759.232          31,4
ırak    651.955        737.853         13,2
FranSa    619.772        618.901         -0,1
hollanda     386.567        388.323          0,5
romanya     334.790        356.499           6,5
bElçika    275.036        353.272           28,4

ihracaTını En yüksEk oranlı arTıran ilk 10 sEkTÖr   
SEktör (bin$)         2017  1 - 31 Ekım 2018  1 - 31 Ekım dEğ. %
mücEVhEr          222.782  474.432  113,0
GEmi VE yat          87.977  130.755  48,6
çElik          1.016.088 1.492.428  46,9
SaVunma VE haVacılık Sanayii 145.058   206.734  42,5
tütün           92.728  122.859  32,5
makinE VE akSamları         542.055  703.208  29,7
diğEr Sanayi ürünlEri         9.753  12.394  27,1
ZEytin VE ZEytinyağı          23.613  28.463  20,5
SüS bitkilEri VE mam.         4.347  5.201  19,6
çimEnto cam SEramik VE   
toprak ürünlEri        230.035  264.090  14,8
   

En FaZla ihracaT yapan ilk 10 sEkTÖr 
SEktör (bin$)  2017  1 - 31 Ekım      2018  1 - 31 Ekım     dEğ. %
otomotiV EndüStriSi  2.630.084              2.920.932   11,1
kimyEVi maddElEr VE mamullEri   1.466.690              1.595.243   8,8
haZırGiyim VE konFEkSiyon  1.531.418              1.568.198   2,4
çElik   1.016.088              1.492.428   46,9
ElEktrik ElEktronik VE hiZmEt 1.013.748              1.115.568   10,0 
tEkStil VE hammaddElEri  735.970              761.515   3,5
dEmir VE dEmir dışı mEtallEr  624.818              716.187   14,6
makinE VE akSamları  542.055              703.208   29,7
hububat, bakliyat,   
yağlı tohumlar VE mamullEri 576.910              647.142   12,2
mücEVhEr   222.782              474.432   113,0

En FaZla ihracaT yapan ilk 10 il   
   
il (bin$) 2017  1 - 31 Ekım 2018  1 - 31 Ekım dEğ. %
iStanbul 5.687.839  6.861.624  20,6%
kocaElı 1.154.828  1.317.822  14,1%
burSa 1.268.977  1.179.464  -7,1%
iZmır 779.431  884.069  13,4%
ankara 607.516  706.112  16,2%
GaZıantEp 593.116  655.042  10,4%
Sakarya 486.665  513.024  5,4%
manıSa 413.195  471.644  14,1%
dEnıZlı 281.882  295.466  4,8%
hatay 188.499  225.005  19,4%
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Lojistikle büyüyen şehir Gaziantep’te 
nakliyeciler destek bekliyor
Güçlü bir lojistik sektörünün bir şehrin kaderini nasıl değiştirebildiğine en güzel örnek 
Gaziantep’tir. Nakliyeciler şehrin üretimini; Avrupa, Ortadoğu, Rusya, Türk Cumhuriyet-
lere taşırken büyük bir gayret ve özveriyle çalışıyorlar. Ancak Gaziantepli firmalar son 
dönemde artan maliyetler ve sorunlar nedeniyle bir hayli dertli. Şehir ekonomisi ve 
ticaretinin gelişmesini sürdürmesi için nakliyecilerin acilen desteklenmesi gerekiyor. 

Lojistik sektörünün en güçlü 
olduğu illerin başında Gazi-
antep geliyor. Sektörün güç-

lü olması ihracat rakamlarına da 
yansıyor. Yeni ülkeler ve bölgelere 
taşımalar yapan lojistikçilerin gay-
retli çalışmaları şehrin ihracatını 
sürekli artırıyor. Yılın ilk 10 ayında 
5 milyar 679 milyon dolarlık 
ihracat yapan Gaziantep’te lojistik 
sektörü son dönemde sıkıntılı. 
Kur artışı nedeniyle maliyetlerin 
yükselmesi, gidiş dönüş yükü 
arasındaki dengesizlik, motorlu ta-
şıtlar vergisi, yüksek trafik cezaları 
firmaları zorluyor. Nakliyeciler ise; 
verilecek destekler, Irak’a yapılan 
taşımalarda ÖTV’siz akaryakıt is-
tasyonu kurulması gibi yatırımlarla 
omuzlarındaki bu yükün hafifletil-
mesini talep ediyorlar.
UND Yönetim Kurulu Üyesi ve şeh-
rin en önemli lojistik firmalarından 
Şahin Nakliyat sahibi Memik Hilmi 
Taner, şehrin ülke ticaretindeki yeri 
ve lojistik sektörünün bu ticarete 
nasıl destek verdiği ile ilgili önemle 
açıklamalar yaptı. 
“Birlikte başarıyoruz, birlikte ba-
şaracağız” diyen Taner, bugüne 
kadar lojistik sektörünün ticaretin 
tüm tarafları arasında nasıl bir güç 
birliği oluşturduğuna vurgu yaparak 
bu anlayışın önümüzdeki dönemde 
devam edeceğine dikkat çekiyor. 
Gaziantep’in bu yılın ilk 10 ayında 
gerçekleştirdiği ihracat rakamlarını 
veren Taner, “Ocak-Ekim döne-
minde gerçekleşen 5 milyar 679 
milyon 266 bin dolarlık ihracatla 
Gaziantep, en çok ihracat ya-
pan 6. kent olarak ülkemizin ve 
bölgenin yükselen yıldızlarından 
biri. Sadece Ekim ayında şehrimiz 
655 milyon 42 bin dolarlık ihracat 
yaptı” diyor. 
Taner, bu başarı öyküsünün teme-

linde ihracatın ayrılmaz ortağı olan 
lojistik sektörünün bulunduğunu 
ifade ederek, “Gaziantep ihracatının 
her geçen gün artmasını ve yeni 
pazarlara ulaşmasını, Ortadoğu, 
Avrupa, Rusya neresi olursa olsun, 
yükü zamanında ve koordinasyon 
içinde ulaştıran Bölge nakliyecile-
rimizin çabaları sağlıyor” şeklinde 
konuşuyor. 
Memik Hilmi Taner, UND Gaziantep 
Çalışma Grubu’nun da bölgedeki 
sorunları tespit etmek çözümler 
geliştirmek için toplantılar yaptığını 
anlatıyor. Gerçekleştirilen bu toplan-
tılardan en sonuncusu 8 Kasım’da 
yapıldı ve ana gündem konusu 
ihracatımızın ana motorunun lojistik 
ve uluslarararası karayolu nakliyesi 
olması sebebiyle ihracatçılara veri-
len desteklerin taşımacılarımıza da 

verilmesi oldu. Toplantıya, Memik 
Hilmi Taner’in yanı sıra; Esat Aba, 
Cevdet Demir, Zafer Aydın Geler, 
İsmail Çirkin, Kemal Toplar, Zeki 
Özkan, Selami Demir,  Derde Gür-
taş, Abdullah Taner, Sakıp Savaşçı 
ve Yusuf Erol katıldı.

ihracaTÇı Gibi loJisTikÇi dE 
dEsTEklEnmEli
Taner, “İhracatçımızın, üreticimizin 
fabrikasının bir temeli de lojistiktir, 
uluslararası taşımacıların TIR’ları da 
bu kapsamda değerlendirilmelidir” 
diyor ve şöyle devam ediyor:  
 “Taşımacılarımızın üzerinde büyük 
yükler var. Motorlu taşıt vergisi, 
araçlarımız çoğunlukla yurt dışında 
olmasına rağmen Euro olarak Yeşil 
Kart ödemelerimiz, hem de yüksek 
meblağlı Trafik Sigortası ödemele-

rimiz, sırtımızdaki yükleri daha da 
çoğaltıyor.”
 
sEkTÖrün TalEplErini sıraladı
Memik Hilmi Taner, Gaziantep Ça-
lışma Gurubu toplantısı sonucunda 
ortaya konan sektöre verilmesi gere-
ken desteklerin ve sektör isteklerini 
şöyle sıralıyor: 
“Lojistiğin temelinde gidiş ve dönüş 
yüklerini organize ederek, mas-
raflarımızın düşürülmesi yatıyor. 
Fakat yaşanan kur artışıyla birlikte 
ithalatımız azaldığı için maliyetleri-
miz yükseldi. 
İhracatı taşıyan sektörümüzün ayak-
ta kalması için devletimizin Motorlu 
Taşıtlar Vergisinde gerçekleştireceği 
indirim, trafik sigortalarının birleşti-
rilmesi ve ücretlerinin düşürülmesi 
bizlere bir nebze olsun güç verebilir.
SGK teşviki,  nakliye sektörüne KGF 
kredisi verilmesi biz taşımacıları 
hayatta tutmak için gerçekleştirilebi-
lecek desteklerdir.
Bölge nakliyecilerimiz olarak ülkemiz 
ihracatının en önemli pazarlarından
biri olan Irak’a ÖTV’siz mazot satışı 
yapan bir istasyon kurulmasını uzun 
zamandır talep ediyoruz.
Irak’tan aldığımız yakıt maalesef 
Euro 5 araçlarımıza zarar veriyor, 
Euro 6 araçlarımız ise bu yakıtı ala-
mıyor, söz konusu sınıfa sahip araç-
larımız operasyonlarımıza  hız verir, 
bu sebeple biran önce Habur Sınır 
Kapısında diğer kapılarda olduğu 
gibi ÖTV’siz mazot satışı yapılmasını 

talep ediyoruz. 
Irak’a ödediğimiz akaryakıtı da 
ülkemizden alarak, hizmet ithalatı 

yerine ülkemiz hizmet ihracatına kat-
kı yapmak, mazotumuzu ülkemizden 
almak istiyoruz.”

bU Ekonomik saldırılardan 
GüÇbirliĞiylE ÇıkacaĞıZ 
“Gaziantep bölgesi nakliyecileri ola-
rak halihazırda ülkemize gerçekleşen 
ekonomik saldırıdan yine güç birli-
ğiyle çıkacağımıza yürekten inanıyo-
ruz” diyen Taner, önemli bir çağrıda 
bulunuyor: “Uluslararası Nakliyeciler 
Derneği ailesinin Gaziantepli fertleri 
olarak derneğimizin tüm üyelerini 
kenetlenmeye, proje üretmeye, 
çözüm için çözümün içinde olmaya 
çağırıyoruz. Öyle dönemlerden geçi-
yoruz ki, beterin beteri olmaz derken 
şehrimize yakın komşu ülkelerdeki 
gelişmelerle veya transit geçtiğimiz 
ülkelerdeki sıkıntılarla beterin beteri 
gerçekleşiyor.
Fakat işbirliğimizle, çalışkanlığımızla 
birçok olumsuz gelişmeyi aştık, şim-
di devletimizin tüm bakanlıkları, sivil 
toplum kuruluşları, üniversitelerin 
katılımıyla aramızda demir bir bağ 
kurmalı, işbirliğimizi ve projelerimizi 
daha da arttırmalı, daha hızlı çözüm-
ler üretmeliyiz.” 

mEmik hilmi TanEr: 
ihracaTÇımıZın, 
ürETicimiZin 
Fabrikasının bir 
TEmEli dE loJisTikTir, 
UlUslararası 
TaŞımacıların 
Tır’ları da 
bU kapsamda 
dEĞErlEndirilmElidir

GaZianTEpli nakliyEcElEr 
nE bEkliyor?

Gidiş ve dönüş yüklerinin organize 
edilerek, masrafların düşürülmesi 

motorlu Taşıtlar vergisi’nde indirim
Trafik sigortalarının birleştirilmesi 

ve ücretlerin düşürülmesi
sGk teşviki

nakliye sektörüne kGF kredisi 
verilmesi 

ırak’a ÖTv’siz mazot satışı yapan 
bir istasyon kurulması

GaZianTEp, ocak-Ekim 
dÖnEmindE GErÇEklEŞTirdiĞi 
5 milyar 679 milyon 266 bin 

dolarlık ihracaTla En Çok 
ihracaT yapan 6. ŞEhir oldU. 
ŞEhrin Ekim ayı ihracaTı 655 

milyon doların üZErinE ÇıkTı. 
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Artan maliyetler nedeniyle 
yatırım yapılamıyor
20 milyar dolarlık ticaret hacmi olan Gaziantep’te nakliyeciler 
artan maliyetler nedeniyle yatırım yapamıyor.

Yıllık 20 milyar dolarlık ticaret hacmi bulunan Gaziantep’te nakliyeciler bir hayli dertli. Artan 
maliyetler nedeniyle yatırım yapılamadığını söyleyen UND Yönetim Kurulu Üyesi ve Göksu 
Uluslararası Taşımacılık Müdürü Merter Tümer,  “Avrupa’nın en genç filosuna sahip karayo-
lu taşıma filomuz Avrupa’nın gerisinde kalmaya başlamıştır. Araç alımlarında uygulanacak 
teşvik ve desteklere ihtiyacımız var. Üretim sektörüne sağlanan düşük maliyetli finansman 
desteklerinden lojistik sektörü de yararlanmalıdır. Böylece karayolu taşımacılık sektörünün 
hizmet kalitesi artacak süreklilik sağlanacak ve maliyetler azalacaktır” diyor. 

UND Yönetim Kurulu Üyesi ve 
Göksu Uluslararası Taşıma-
cılık Müdürü Merter Tümer, 

Gaziantep’in yıllık 20 milyar dolarlık 
ticaret hacmi olduğunu ve bunun 
4 milyar dolarlık kısmının karayo-
luyla yapıldığını söylüyor. Lojistik 
maliyetlerin yüksekliğine vurgu 
yapan Tümer, “Karayolu taşımacıları 
yüksek maliyetleri aşağı çekmeye 
gayret ediyorlar. Ancak karayolu 
taşıma maliyetlerine ilave olarak; 
idari, finans-kambiyo ve saha 
çalışanlarındaki yetkin yönetici ve 
personel eksikliği, sürücü yetersiz-
liği ve finansman yaratma güçlüğü 
ayrıca çözmek zorunda olduğumuz 
konulardır” diyor.
Merter Tümer, Gaziantep ticareti ve 
taşımacılığı ile ilgili önemli bilgiler 
veriyor. Gaziantep’in tarihi, coğrafi 
konumu ve ekonomisi ile Türkiye’nin 
ve dünyanın ticarete açılan kapısı 
olduğunu belirten Tümer, “Tarihi 
İpekyolu üzerindeki gelişmiş bu 
kent, insanlık tarihinin en eski 
yerleşkesi olan Göbekli Tepeye 
yakın olması da ticaret genlerinin 
ne kadar eskiye dayandığının bir 
göstergesidir” yorumunu yapıyor. 

20 milyar dolarlık TicarET hacmi 
Gaziantep’in 20 milyar dolara yakın 
dış ticaret hacmi ve 6 milyar dolar 
ihracatı ile Türkiye’nin en fazla ihra-
cat yapan altıncı şehri olduğunu ak-
taran Merter Tümer, şehrin üretimi 
ile ilgili şu bilgileri aktarıyor: “Bu ih-
racat büyüklüğünde üretilen temel 
ürünler yüzde 20 halı, yüzde 20 hu-
bubat ve bakliyat türleri, yüzde 20 
iplik-kumaş ürünleridir. Halı üretimi 

1.400 kurulu makine ile günlük 1 
milyar metrekare üretim kapasite-
siyle dünya halı üretiminin yüzde 
57’sini tek başına karşılamaktadır. 
Bu lokomotif ürün özellikle Avrupa, 
Orta Asya-Ortadoğu ve Arap yarıma-
dasında büyük rağbet görmektedir. 
Güneydoğu Anadolu Bölgesi’ne 
ulaşım anlamında son 15 yıldır 
ciddi yatırımlar yapılmaktadır. Nasıl 
Güneydoğu’nun incisi Gaziantep 
diyorsak Diyarbakır, Mardin, Şan-
lıurfa, Van ve diğer Güneydoğu ve 
Doğu Anadolu illerimizde de kamu 
ve özel sektör yatırımlarıyla sanayi-
leşme ve tarımsal ekonomi ile ciddi 
Ticaret ve Lojistik bölgesi olacaktır. 
Yakın tarihte Diyarbakır’da haya-
ta geçecek olan Tekstil Organize 
sanayi bölgesi bu yatırımlara güzel 
bir örnektir.”

karayolU TaŞıma 
maliyETlEri düŞmEli
Tümer, Gaziantep’te gerçekleştirilen 
üretime dikkat çektikten sonra bu 
ürünlerin nasıl taşındığıyla ilgili mev-
cut durumu ve yapılması gereken 

çözümler hakkında bilgiler veriyor. 
“Üretilen bir ürün varsa taşınmak 
zorundadır ilkesinden hareketle 
taşımanın ve lojistiğin ne kadar 
önemli olduğu görülmektedir” 
diyen Tümer, şunları söylüyor: 
“Yerel olarak 20 milyar dolarlık 
dış ticaretin yüzde 20’lik kısmının 
yani 4 milyar dolar civarındaki 
kısmında karayolu taşıma döngüsü 
bulunmaktadır. Geriye kalan yüzde 
80’lik kısımda ise gemi taşımacı-
lığı etkin rol üstlenmiştir. Karayolu 
taşımalarında kısa teslim süresi di-
ğer taşıma formlarının önüne geç-
mektedir. Fakat üreticiler yüksek 
karayolu taşıma maliyeti nedeniyle 
yine de gemi taşımalarını tercih 
etmektedir. Bu kısa teslim süresi 
avantajını kullanmak isteyen ka-
rayolu taşıma şirketlerimiz yüksek 
maliyetleri aşağı çekme gaye-
sindedir. Ancak karayolu taşıma 
maliyetlerine ilave olarak  idari, 
finans-kambiyo ve saha çalışanla-
rındaki yetkin yönetici ve personel 
eksikliği, sürücü yetersizliği ve 
finansman yaratma güçlüğü ayrıca 

çözmek zorunda olduğumuz konu-
lardır. Yakın gelecekte elektrikli ve 
otonom araçların Karayolu taşıma-
cılık faaliyetinin içine girmesi ile 
sürücülük gereksinimi de ortadan 
kalkacaktır. Bu süre zarfında yasal 
zorunluluk gereği ticari araç norm-
larının yükselmesine bağlı olarak 
araç alım maliyetlerinin de artması 
şirketlerin yatırımlarını güçleştirmiş 
ve geçmiş 3 yıla kadar Avrupa’nın 
en genç filosuna sahip karayolu 
taşıma filomuz Avrupa’nın gerisinde 
kalmaya başlamıştır. Araç alımla-
rında uygulanacak teşvik ve üretim 
sektörünün rahatlıkla ulaşabildiği 
düşük maliyetli finans ürünlerine 
hizmet üretenlerinde rahatlıkla 
ulaşması konusunda yapılacak ça-
lışmalar ve farkındalıklarla karayolu 
taşımacılık sektörünün hizmet ka-
litesinin sürekliliğini ve maliyetlerin 
azalmasını sağlayacaktır.”

alTyapıya yapılan yaTırımla ka-
rayolU maliyETi düŞürülmElidir
Türkiye’nin ciddi bir lojistik ve ak-
tarma merkezi olduğun altını çizen 
Tümer, bu coğrafi avantajı kullana-
rak yatırımların zaman ve maliyet 
kayıplarına odaklanılarak yapılması 
gerekliğine dikkat çekiyor. Karayol-
larının demiryollarına entegre hale 
geleceği yatırımların önemli oldu-
ğunu kaydeden Tümer, “Örneğin ; 
Gaziantep’ten Avrupa’ya hareket 
eden tırlarımızın, demiryollarının 
revizyonu ile trenlere yüklenerek 
İstanbul’a hatta batı sınır kapılarına 
kadar gitmesi özellikle yüzde 65 
oranındaki akaryakıt, bakım, lastik 
v.b. maliyetlerinin düşmesini, çevre 
kirliliğinin azalmasını ve karayolu 
güvenliğinin artmasını sağlayacak-
tır. Bu hatta ilave olarak doğuya 
açılan sınır kapılarımıza yapılacak 
demiryolu yatırımları, hem karayolu 
taşımacılığını hem de demiryo-
lu taşımacılığını etkin bir şekilde 
kullanmamızı sağlayacaktır” diye 
konuşuyor.  

sorUnlar sınırları aŞıyor
“Karayolu taşımalarında sınıra 
komşu ülkelerin kapılarındaki 
beklemeler, diğer yabancı ülkelerin 
uyguladıkları kotalar, hızlı teslimat 
yapmak için tüm koşullarını seferber 
eden karayolu taşıma şirketlerini 
zor durumda bırakmaktadır” diyen 
Tümer, nakliyecilerin sorunlarının 

yurtdışında da devam ettiğini vur-
guluyor. UND’nin yaşanan sorunları 
çözmek için yaptığı çalışmaların 
önemini de işaret eden Tümer şöyle 
konuşuyor:  “Uluslararası Nakliye-
ciler Derneği sektörün en önemli 
mesleki örgütlenmesi olup özellikle 
güncel sıkıntılar (Geçiş Belgeleri 
kotaları, artan taşıma maliyetleri, 
sınır kapılarımızdaki yüksek ÖTV’siz 
KDV’siz akaryakıt, ülkeler arasındaki 
diplomatik sıkıntılarından kaynak-
lanan ticari kaygılar v.b.) ile müca-
dele etmekte ve karayolu taşıma 
sektörünün gelişimi için yoğun çaba 
göstermektedir.
Gazi Mustafa Kemal Atatürk “Tam 
bağımsızlık ancak ekonomik ba-
ğımsızlıkla mümkündür” sözünde 
Kalıcı bir bağımsızlık için ekonomik 
olarak güçlü olma ve hiçbir odağa 
bağımlı kalmamaya dikkat çekmiştir. 
Geçmişte kendi kendine yeten bir 
ekonomiyken şimdi temel tüketim 
ihtiyaçlarında bile dışa bağlı bir eko-
nomi haline gelmiş durumdayız. Ye-
niden üretime odaklanmalı ve kendi 
kendine yeten, kaynaklarını verimli 
kullanan ve etkin kamusal ve özel 
sektör tasarrufları ile tam bağımsız 
ekonomiye ulaşılacaktır.”

GaZianTEp’TEn avrUpa’ya 
harEkET EdEn TırlarımıZın, 
dEmiryollarının rEviZyonU 

ilE TrEnlErE yüklEnErEk 
isTanbUl’a haTTa baTı sınır 

kapılarına kadar GiTmEsi 
ÖZElliklE yüZdE 65 oranındaki 

akaryakıT, bakım, lasTik v.b. 
maliyETlErinin düŞmEsini, 

ÇEvrE kirliliĞinin aZalmasını 
vE karayolU GüvEnliĞinin 
arTmasını saĞlayacakTır. 

LOJİSTİK
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RÖPORTAJ 

Kişisel Verilerin Korunması Kanunu kimleri ilgilendiriyor? 

Firmaların neler yapmalı, 
hangi önlemleri almalı?
Avukat İlke Soysal ve Siber Güvenlik Uzmanı Mühendis Hasan Subaşı 7 Nisan 2016 
tarihinde yürürlüğe giren ve lojistik sektörünü de ilgilendiren Kişisel Verilerin Korunma-
sı Kanunu kapsamında yapılması gerekenleri anlattı. 

Hangi lojistik firmalarının bu 
düzenlemeden etkilendiği, 
firmaların ne tür önlemler al-

ması gerektiği konusunda Avukat İlke 
Soysal sorularımızı cevapladı. 

kişisel verilerin korunması 
kanunu ne zaman yürürlüğe 
girdi ve etkileri neler?
6698 sayılı Kişisel Verilerin Korunması 
Kanunu (“Kanun” veya “KVKK”) 7 Ni-
san 2016 tarihinde Resmi Gazete’de 
yayınlandı. Avrupa Birliği’ne (“AB”) 
uyum başlıklarından biri olan Ka-
nun, 1995 tarihli 95/46/AT sayılı AB 
Veri Koruma Direktifi’ne dayanılarak 
hazırlandı. Getirilen düzenleme ile, Ka-
nunun yayımı tarihinden önce işlenmiş 
olan kişisel verilerin iki yıl içinde, yani 
7 Nisan 2018 tarihine kadar, Kanuna 
uygun hâle getirilmesi zorunlu kılındı. 
Buna göre, kanun tarafından veri so-
rumlusu olarak tanımlanan gerçek ve 
tüzel kişilerin uyumluluk çalışmalarını 
yerine getirmiş olmaları bekleniyor.
Kişisel verilerin tanımı, işlenme şartları 
ve yurt dışına aktarımı da dahil olmak 
üzere çeşitli konularda düzenlemeler 
getiren Kanun ile Kişisel Verileri Koru-
ma Kurumu (“Kurum”) ve Kurum’un 
karar organı olarak Kişisel Verileri 
Koruma Kurulu (“Kurul”) da kuruldu. 
Merkezi Ankara’da olan bu Kurum, 
Rekabet Kurumu gibi kendiliğinden 
veya şikâyet üzerine inceleme yapma 
yetkisine sahip.Bununla birlikte, 
Kanunla birlikte belli bazı yaptırımlar 
da getirildi. Kişisel verilere ilişkin suçlar 
bakımından Türk Ceza Kanununda 
hapis cezası içeren maddelere atıfta 
bulunan Kanun, belli ihlal durumların-
da 1.000.000 Türk lirasına kadar idari 
para cezası verilmesini öngörüyor.
Bunlara ek olarak, veri sorumlusu 
tanımına giren ve Kurul tarafından 
verilecek karar ile istisna tutulma-
yan gerçek kişi veya tüzel kişiler Veri 

Sorumlusu Sicili’ne (“VERBİS”) kayıtla 
yükümlü tutuldu. 

peki kişisel veri nedir? kişisel veri 
işleme ve veri sorumlusu terimlerini 
duyunca ne anlamalıyız?
Kişisel veri, kimliği belirli ya da belir-
lenebilir gerçek kişiye ilişkin her türlü 
bilgidir. Bu bilginin direkt gerçek bir 
kişiye işaret etmesine gerek yoktur. 
Herhangi bir aracı program vasıtasıyla 
da gerçek kişinin tespitini sağlayan 
her türlü veri kişisel veri sayılmaktadır. 
Bu nedenle, kişinin ismi, soy ismi, 
doğum tarihi, doğum yeri gibi gerçek 
kişinin kesin teşhisini sağlayan veri-
lerle birlikte, kişinin bilgisayarının IP 
adresi, taşıt plakası ve hatta alışveriş 
alışkanlıkları bile kişisel veri sayılmak-
tadır. 
Kişisel verilerin ilk defa elde edilmesiy-
le başlayan süreç ve devamındaki her 
türlü işleme kişisel verilerin işlenmesi 
olarak sayılıyor. Dolayısıyla, kişisel 
verilerin elde edilmesi, kaydedilmesi, 
sorulması, okunması, kullanılması,  
depolanması, değiştirilmesi, yeniden 
düzenlenmesi, aktarılması, devralın-
ması, silinmesi veya yok edilmesi gibi 
her türlü müdahale kişisel verilerin 
işlenmesi kabul ediliyor.  
Veri Sorumlusuna gelecek olursak, 
kişisel verilerin işleme amaçlarıyla 
beraber hangi yöntemle işleneceğini 
de belirleyen, veri kayıt sisteminin 
kurulmasından ve yönetilmesinden 
sorumlu olan gerçek veya tüzel 
kişiyi Kanun’da veri sorumlusu olarak 
tanımlanmıştır. Örnek olarak, bir 
banka tüzel kişi olarak veri sorumlusu 
sayılacaktır. Öte yandan, gerçek kişi 
veri sorumlusuna örnek olarak  avukat 
veya noter gösterilebilir. 
Az önce veri sorumlularının VERBİS’e 
kayıtla yükümlü olduğunu belirt-
miştiniz. Bu durum lojistik sektörü 
anlamında hangi kişileri etkiliyor ve bu 

kişiler için son kayıt tarihi ne zaman?
Kurul yıllık çalışan sayısı 50 kişiden 
fazla veya yıllık mali bilanço toplamı 
25 milyon TL’den fazla olan (“50-
25 eşiği”) gerçek veya tüzel kişilerin 
VERBİS’e kayıt olması gerektiğini 
belirtmiştir. Bu anlamda, 50 kişiden 
fazla çalışanı olan lojistik şirketleri, 
kanuna uygun olarak VERBİS’e kayıt-
la yükümlü tutulmuştur. 
Her ne kadar, Kurul gümrük müşa-
virlerini kişi olarak VERBİS’e kayıttan 
istisna tutmuş olsa da, tüzel kişilik 
sahibi gümrük müşavirleri 50-25 eşi-
ğini geçiyorsa şirket olarak VERBİS’e 
kayıtla yükümlü tutulmaktadır. 
Bununla birlikte, Kurul tarafından 
sicile kayıttan muaf tutulan kişiler, 
hala Kanuna uygun hareket etmekle 
yükümlüdür ve herhangi bir şikayet 
olması halinde cezaya tabidir.
Veri sorumluları yasal zorunluluk 
nedeniyle 1 Ekim 2018 tarihinden 
itibaren sicile kayıt olmaya başlamış-
tır. Son kayıt tarihi ise 30 Eylül 2019 
olarak belirlenmiştir.

kvkk dışında getirilen başka alt 
düzenlemeler var mı? 
Evet, Kanunu açıklığa kavuşturan 
başka düzenlemeler de getirildi;

-Aydınlatma Yükümlülüğünün Yerine 
Getirilmesinde Uyulacak Usul ve Esas-
lar Hakkında Tebliğ,
-Kişisel Verilerin Silinmesi, Yok Edil-
mesi veya Anonim Hale Getirilmesi 
Hakkında Yönetmelik
-Veri Sorumlusuna Başvuru Usul ve 
Esasları Hakkında Tebliğ
-Veri Sorumluları Sicili Hakkında 
Yönetmelik
KVKK kapsamında getirilen diğer alt 
düzenlemeler. 
Bununla birlikte, Kurul da aktif bir 
şekilde ilke kararı olarak kararlarını 
yayınlıyor ve bu anlamda Kanun’daki 
boşlukları doldurmaya başladı. 
Öte yandan, bu yerel düzenlemeler 
dışında, General Data Protection 
Regulation (“GDPR”) olarak bilinen Av-
rupa Genel Veri Koruma Tüzüğü’nden 
de bahsetmemiz gerekir. KVKK’nın 
dayandığı 1995 tarihli AB Veri Koruma 
Direktifi’nin, gelişen teknoloji ile bir-
likte yetersiz kaldığı düşünüldüğü için, 
günümüz teknolojisine ait veri işleme 
süreçlerine uygun ve daha kapsamlı 
bir koruma sağlayan GDPR, 25 Mayıs 
2018 tarihinde yürürlüğe girdi. Küresel 
etki alanıyla GDPR, hiç kuşkusuz AB 
ile bağlantısı olan veya çalışan şirket-
lerin uyumlu olması gereken bir başka 
düzenleme olarak görülmelidir.

yani Gdpr’ın Türkiye’de 
etkili olması söz konusu mu?
Evet, veri sorumlusu Türk şirket, Avru-
pa Birliği’ndeki bir bireyle ilgili kişisel 
veriyi işlerse, GDPR işletmenin nerede 
kurulu olduğuna bakılmaksızın geçerli 
olacaktır. Dolayısıyla, GDPR nerede 
kişisel veri işlendiğine bakılmaksızın 
AB sınırları içindeki herkesin kişisel 
verilerini korumayı amaçlamaktadır. 
Bununla birlikte, GDPR ile 20 milyon 
Euro veya veri sorumlusunun bir ön-
ceki mali yıl küresel cirosunun yüzde 
4’üne varan para cezaları öngörülmek-
te. Bu nedenle, lojistik sektörünün 
KVKK ile beraber GDPR’ın getirdiği 
yeniliklere de hassasiyetle yaklaşması 
gerektiğini düşünüyoruz.

peki bu açıdan, lojistik sektöründe ne 
gibi önlemler alınması gerekir?
Çalışanlar da verileri işlenen gerçek 
kişiler sayıldıkları için sadece müşteri 
odaklı bir çalışma değil tüm süreçleri 
içeren bir çalışma yapılması gereki-
yor. Bu nedenle, KVKK konusunda 
en büyük açıklıklara sahip birimler 
genelde insan kaynakları departman-
ları, satış ve pazarlama departmanları 

ve bilgi işlem departmanları oluyor. 
Özellikle lojistik sektöründe, alıcının 
ismi, adresi, iletişim bilgisi gibi veri-
lerin işlendiğini düşünecek olursak, 
alıcı ile sözleşmelerin kapsamlı bir 
şekilde revize edilmesi gerekebilir. 
Ayrıca, KVKK’nın getirdiği en temel 
yükümlülüklerden biri olan aydınlatma 
yükümlülüğünün yerine getirilmesi 
ve verisi işlenen gerçek kişilerin açık 
rızalarının alınması yükümlüğünün 
sektör bazında veri işleme süreçlerine 
dahil edilmesi gerekiyor. 
Aynı şekilde, Kanun’da veri güvenliği 
ihlalleri için de ciddi yaptırımlar geti-
rildi. Kurumun da yol gösterici olarak 
yayınladığı rehberlerde de belirtildiği 
gibi, KVKK’ya uyum konusunda hem 
idari hem teknik tedbirler alınması 
gerekiyor. Teknik tedbirler şifreleme, 
yetki matrisi, sızma testleri gibi çeşitli 
spesifik adımları içeriyor. Bu nedenle, 
lojistik şirketlerinin hem saha alan-
larının hem de dijital altyapısının bu 
anlamda incelemeye tabi tutulması 
gerekli görülüyor. 

siber Güvenlik Uzmanı mühendis ha-
san subaşı ise teknik konularla ilgili 
sorularımızı şu şekilde cevap veriyor: 
Teknik tedbirler konusunda nasıl 
çalışmalar yapılıyor?
İşletmenin işlediği veriye, verdiği 
hizmete göre alınacak teknik tedbirler 
değişkenlik göstermektedir. Teknik 
tedbirler belirlenirken, kişisel verilerin 
niteliği ve muhafaza edildiği ortam 
göz önünde bulundurulur.
Teknik tedbirler olarak ağ güvenliği, 
uygulama güvenliği, log kayıtları, şif-
releme, yedekleme altyapısı, güncel 
antivirüs sistemleri, kullanıcı hesap 
yönetimi, güvenli yetkilendirme ve 
sızma testleri “olmazsa olmaz” olarak 

değerlendirilmelidir. Bunun dışında 
işletmenin durumuna göre veri kay-
bını önleyici yazılımlar, veri maskele-
me yazılımları, şifreleme ve anahtar 
yönetimi gibi unsurlar ihtiyaca göre 
konumlandırılmalıdır.

peki, teknik ihtiyaçlarımızı neye göre 
belirleyeceğiz, bunun en doğru yolu 
sizce nedir?
Bunun için teknik altyapının irde-
lenmesi, işlenen verinin mahiyetine 
göre karar verilmesi gerekir. Sızma 
testine bağlı olarak yapılacak bir 
boşluk analizi ile ihtiyaçlar belirlene-
bilecektir. Bu nedenle, çalışmalar 
her alanı kapsayıcı şekilde yapılma-
lıdır. Aynı şekilde, tehdit yaratacak 
zafiyetlerin belirlenmesinde en zayıf 
halka bulunmalı ve tehdit bu halka 
üzerinde yapılacak teknik çalışma ile 
giderilmelidir. Mesela, kanunda özel 
nitelikli kişisel veri olarak sayılan sağ-
lık verisi, dernek ve üyelik bilgisi gibi 
veriler kriptolu olarak saklanmalıdır. 
Eğer bir veri sorumlusu bunlar gibi 
hassas verileri işliyorsa, buna uygun 
şifreleme ve kriptografik yedekleme 
gibi teknik şartlar da sağlanmalıdır. 

avukat ilke soysal
siber Güvenlik Uzmanı 
mühendis hasan subaşı
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Otomotiv sektörü ihracatta 
yıl bitmeden 1 milyonu aştı
Türk otomotiv sanayi, 2018 yılının sona ermesine iki ay kala ihracat adetlerinde 1 
milyon sınırını aştı. Ağustos ayında 1 milyon üretim rakamının üzerine çıkan otomotiv 
sanayii, Ocak-Ekim döneminde ihracatta da 1 milyon adedi geçti. 

Türkiye otomotiv sanayiine 
yön veren 14 büyük üyesiyle 
sektörün çatı kuruluşu olan 

Otomotiv Sanayii Derneği (OSD), 
2018 yılı Ocak-Ekim dönemine ait 
üretim, ihracat adetleri ile pazar ve-
rilerini açıkladı. OSD verilerine göre, 
Ocak-Ekim döneminde toplam üre-
tim bir önceki yılın aynı dönemine 
göre yüzde 6 azalarak 1 milyon 298 
bin 282 adet, otomobil üretimi ise 
yüzde 9 azalarak 858 bin 638 adet 
oldu. Bu dönemde toplam pazar 
ise geçen yılın aynı dönemine göre 
yüzde 32 oranında azalarak 502 bin 
156 adet olurken, otomobil pazarı 
yüzde 31 oranında azaldı ve 379 
bin 274 adet olarak gerçekleşti.
Ticari araç grubundaki üretim 
performansı geçtiğimiz yıla paralel 
şekilde seyrini sürdürdü. OSD’nin 
açıkladığı 2018 Ocak-Ekim dönemi 
verilerine göre, ticari araç grubunda 
üretim geçtiğimiz yılı ile aynı seviye-
de kaldı. Ağır ticari araç grubunda 
ise yüzde 18 artış kaydedildi. Bu 
dönemde, ticari araç pazarı yüzde 
37, hafif ticari araç pazarı yüzde 39 
ve ağır ticari araç pazarı ise yüzde 
24 oranında daraldı. Ağır ticari araç 
grubunda kısıtlı seviyede kalan bu 
azalış baz etkisi kaynaklı olup, pazar 
daralması son 3 yılda yüzde 56 
seviyesinde kaydedildi.

ihracaT 1 milyon adETi GEÇTi!
2018 yılı Ocak-Ekim döneminde, 
toplam otomotiv ihracatı adet 
bazında geçen yıla paralel seviyede 
gerçekleşirken, otomobil ihracatı 
geçtiğimiz yılın aynı dönemine göre 
yüzde 5 oranında azaldı. Bu dönem-
de, toplam ihracat 1 milyon 99 bin 
323 adet, otomobil ihracatı ise 732 
bin 142 adet düzeyinde gerçekleşti. 
Toplam otomotiv ihracatı paritede-
ki değişim ve artan katma değer 
sebebiyle dolar bazında yüzde 13 
artarken, Euro bazında ise yüzde 6 
arttı. Bu dönemde, toplam otomotiv 

ihracatı 26,9 milyar dolar olarak 
gerçekleşirken, otomobil ihracatı 
yüzde 6 artarak 10,3 milyar dolar 
seviyesinde gerçekleşti. Euro ba-
zında otomobil ihracatı ise yüzde 1 
azalarak 8,6 milyar Euro oldu.

“indirim shoWroomlara 
hEmEn yansıdı”
31 Ekim itibariyle yürürlüğe koyulan 
ÖTV ve KDV indirimlerinin sektöre 
hızlı bir şekilde yansıdığını belirten 
OSD Yönetim Kurulu Başkanı Hay-
dar Yenigün, “Henüz 10 gün gibi az 
bir süre geçmiş olmasına rağmen 
piyasa, atılan olumlu adımları 
hemen içselleştirdi. Müşteriler artık 

showroomları yeniden ziyaret etme-
ye başladı. Hatta yoğunluk servis 
istasyonlarında bile hissedilmeye 
başlandı. Bu doğrultuda, Kasım ve 
Aralık aylarında beklentilerin 60 bin 
adet daha üzerinde satış yapılma-
sını bekliyoruz. Öte yandan tüketici 
kredi faizlerinin de yüzde 2,5 sevi-
yelerine inmesini oldukça önemli 
buluyoruz” diye konuştu. Ekim ayı 
itibariyle ihracatın 1 milyon adet 
seviyesinin üzerine çıkmasını da 
değerlendiren Haydar Yenigün, 
Türkiye’nin çok ciddi bir ihracatçı 
olduğunu kaydederek 2018 yılını 
32 milyar dolar ihracatla kapatmayı 
hedeflediklerini bildirdi.

Tofaş 3 milyonuncu aracını ihraç etti
Bu sene 50’nci yılını kutlayan Tofaş, Ekim ayında 3 milyonuncu aracını ihraç etti.  
Tofaş’ın 3 milyon adetlik ihracatının yaklaşık yarısını, 1 milyon 475 bin adetle Fiat 
Doblo modeli oluşturdu. Tofaş ihracatının lideri Fiat Doblo’yu 830 bin adetlik ihracatla 
takip eden model ise Fiat Fiorino oldu. İlk kez 2015 yılı sonunda satışa sunulan Fiat 
Egea’nın ihracat adedi de Ekim ayı itibariyle 334 bine erişti.

Kurulduğu 1968 yılından bu 
yana ülkemiz otomotiv sa-
nayisine yön veren, Türkiye 

otomotiv sanayisinin 4’üncü büyük 
kuruluşu Tofaş, yarım asırlık süreç-
te dünyanın birçok farklı ülkesine 
ihracat yaparak önemli başarıların 
altına imzasını attı. Tofaş, 50 yılık 
süreçte toplam 1 milyon 475 bin 
Fiat Doblo ile 830 bin adet Fiat 
Fiorino modeli ve versiyonlarını 
ihraç etti. İlk kez 2015 yılı sonunda 
satışa sunulan, akabinde Fiat Tipo 
adıyla Avrupa pazarlarında, Dodge 
Neon ismiyle Meksika pazarlarında 
yer bulan Fiat Egea model ailesinin 
Ekim ayı itibariyle toplam ihracat 
adedi 334 bine erişti. Bu modelle-
re ilave pek çok farklı model aracın 
da ihracatı ile Tofaş’ın toplam 
ihracat adedi, 50’inci yılında, 3 

milyona ulaştı.  
Tofaş CEO’su Cengiz Eroldu konuyla 
ilgili yaptığı açıklamada, “Ülkemiz 
otomotiv sanayisinde ilkleri gerçek-
leştiren Tofaş’ın ihracat serüveni 
1970’li yıllara kadar dayanıyor. 
1975 yılında Mısır’a gönderilen 75 
adet Murat 124 model otomobil, 
Tofaş’ın yaptığı ilk ihracat olarak 
tarihimize geçiyor. Tofaş daha son-
ra,1996 yılında, üretildiği yıllarda 
döneme damgasını vuran Tempra 
ile Türk otomotiv sanayisinin ilk 
büyük ölçekli otomobil ihracatını 
gerçekleştirerek önemli bir başarıya 
daha imzamızı attık. Bugün geldiği-
miz noktada ise, yarım asrı geride 
bıraktığımız 2018 yılında, 3 milyon 
adetlik ihracat rakamına ulaşmanın 
haklı gururunu yaşamaktayız” ifade-
lerini kullandı. 

ToFaŞ’ın ar-GE’yE yaTırımları 
ihracaTına ivmE kaZandırdı
Tofaş’ın ihracat ve Ar-Ge yatırımları 
arasındaki ilişkiye de değinen Cengiz 
Eroldu, “Tofaş’ın ihracatına baktığı-
mızda Ar-Ge yatırımları ile paralel bir 
büyümeyi görebiliyoruz. Son 10 yılda 
ciromuzun yüzde 3’ünden daha faz-
lasını Ar-Ge harcamalarına ayırdık; bu 
oran ülke ortalamasının oldukça üze-
rinde. Ar-Ge yatırımlarımız, küresel 
pazarlarda rekabet edebilecek ürün 
projelerinin ülkemize çekilmesine, 
bu ürünlerin Türkiye’de geliştirilmesi 
ve üretilmesine, dolayısıyla ihracat 
hacmimizi artırarak ülke ekonomisine 
daha fazla katkı sağlamamıza olanak 
sağladı. Bugün, bu sayede küresel 
ürünler geliştirip bunları dünyanın 
farklı bölgelerine ihraç edebiliyoruz” 
açıklamasında bulundu. 

 

İHRACAT
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Türk limanlarından yapılan ihracat 
yüzde 19 arttı
Türkiye Liman İşletmecileri Derneği liman sektörünün 2018 yılı üçüncü çeyrek rakam-
larını açıkladı. TÜRKLİM’in açıkladığı verilere göre üçüncü çeyrekte 2 milyon 440 bin 
721 TEU konteyner elleçleyen üye limanlar,bir önceki yılın aynı dönemine göre yüzde 
3,8 büyüme gösterdi. TÜRKLİM üye limanları, genel kargo taşımacılığında ise 5 milyon 
930 bin 856 ton yük taşıyarak ihracatta yüzde 19 büyüdü.

Türk ekonomisinin can da-
marlarından biri olan deniz 
ticaretinde limanlardan gelen 

üçüncü çeyrek rakamları sevindir-
di. Limanlardaki toplam konteyner 
iş hacminin yüzde 92’sine sahip 
TÜRKLİM üye limanları, Temmuz – 
Ağustos – Eylül aylarını kapsayan 
üçüncü çeyrekte 2 milyon 440 
bin 721 TEU konteyner elleçleye-
rek bir önceki yılın aynı dönemine 
göre yüzde 3,8 büyüdü.  İhracatta 
konteyner taşımacılığı, 881 bin 380 
TEU konteyner ile geçen yıla kıyasla 
üçüncü çeyrekte yüzde 7,2 artış 
gösterdi. Türk limanlarının en önem-
li işlemlerinden biri olan transit yük 
taşıma ise yine aynı döneme kıyasla 
yüzde 7,4 arttı. İthalat rakamlarına 
bakıldığında ise geçen yılın üçüncü 
çeyreğini 824 bin 536 TEU ile ka-
patan limanlar, bu sene yüzde 1,4 
düşüşle 812 bin 898 TEU kontey-
ner elleçledi. Limanlarda kabotajda 
da yüzde 93,2 azalma görüldü.

iThalaT – ihracaT arasındaki 
makas kapanıyor
TÜRKLİM üye limanları 2018 yılı 
üçüncü çeyreğinde 28 milyon 432 
bin 798 ton yük elleçledi. Genel 
kargo elleçlemesinde bir önceki yıla 
göre yüzde 11,38 küçülme yaşa-
nırken, ihracat da 5 milyon 930 

bin 856 ton yük ile yüzde 19 arttı. 
Genel kargo taşımacılığında geçen 
yılın üçüncü çeyreğinde ithalatta 
22 milyon 510 bin 757 ton yük 
elleçlenirken, bu yıl aynı dönemde 
ithalat 18 milyon 333 bin 478 ton 

yüke geriledi. İthalat ve ihracat 
arasındaki yük farkı bir önceki yılın 
üçüncü çeyreğinde 17 milyon 526 
bin 849 ton iken bu yılın üçüncü 
çeyreği itibariyle 12 milyon 402 bin 
622 ton seviyelerine indi.

LİMAN

GÜNEYDOĞU ANADOLU’DAN 
8 MİLYAR DOLARLIK İHRACAT
2018 yılı faaliyetlerini değerlendirmek ve 2019 yılı bölge eylem planlarını istişare 
etmek üzere 1. Genişletilmiş Doğu Anadolu ve Güneydoğu Anadolu Bölgesi Programı 
gerçekleştirildi. Program öncesinde TÜMSİAD Genel Başkanı Yaşar Doğan; TÜMSİAD’ın 
çalışmaları hakkında bilgi vermek üzere Diyarbakır Valisi Hasan Basri Güzeloğlu, Diyar-
bakır Büyükşehir Belediye Başkanı Cumali Atilla ve Diyarbakır Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı Mehmet Kaya’ya nezaket ziyaretinde bulundu.

Doğu Anadolu ve Güneydoğu 
Anadolu bölge toplantısının 
açılışında konuşma yapan 

Genel Başkan Vekili Servet Samsa-
ma, toplantılarda yapılacak çalış-
maların odak noktalarından bahse-
derken “Ortak iş yapma kültürünün 
geliştirilmesi, tarım ve hayvancılıkta 
modernizasyonun arttırılması, kül-
türel mirası korumak ve girişimcilik 
kültürünün geliştirilmesi konuları 
bizim saç ayaklarımız olmalıdır. 
Bu sebeple bölgelerimizin kalkın-
masında üyelerimize büyük görev 
düşmektedir. İnanıyorum ki bölge 
şehirlerimiz; bizlerin çalışmaları ile 
tarım, gıda, sağlık ve turizm sektör-
lerinde Türkiye’nin ekonomisinde 
önemli seviyelerde olacaktır.” dedi. 
Toplantıda konuşma yapan Güney-
doğu Anadolu Bölge Başkanı Nezir 
Yeşilyurt, bölgenin tarihte ticaret 
ağlarının merkezinde bulunduğunu 
birçok medeniyetin kültürel mira-
sını günümüze taşıdığını söyledi. 
Bölgenin ülke jeostratejik önemini 
de artırdığını belirten Yeşilyurt, “Gü-
neydoğu Anadolu bölgesinin turizm 
ve ticarete katkısı yüzlerce yıldır 
kesintisiz devam ediyor. Bölgenin 

GSYİH’ya toplam katkısı yüzde 7 
civarında. Bu katkıda Gaziantep, 
Şanlıurfa ve Diyarbakır öne çıkıyor. 
8 milyar dolara yakın ülke ihraca-
tına katkı sağlanan bölgemizde, 
tarım sektörü bölgenin lokomotifi 
sektörüdür” diye konuştu.

kobi’lEr iÇin ihracaTTa rEkabET 
Gücünü arTTırmalıyıZ
Toplantıda konuşma yapan Doğu 
Anadolu Bölge Başkanı Süley-

man Şeker; bölgeyi küresel turizm 
odağı olarak tanımlayarak sözlerini 
şöyle sürdürdü: ‘’Bizler de TÜMSİAD 
olarak şubelerimiz ile birlikte bölge 
ekonomisine katkı sağlayacak fuar-
lar, alım heyetleri, iş seyahatleri ve 
çalıştaylar düzenlemekteyiz. Bugün 
de Diyarbakır Şubesinde 2018 yılı 
faaliyetlerimizi değerlendirip 2019 
yılı bölge eylem planımızı hayata 
geçiriyoruz. Ayrıca TÜMSİAD olarak 
yenilenebilir alternatif enerji kay-
nakları ve KOBİ’lerimizin ihracatta 
rekabet gücünün artırılması konusu 
üzerinde durmaktayız.”
Genişletilmiş Doğu Anadolu ve 
Güneydoğu Anadolu bölge toplantı-
sının açılış töreninin ardından Genel 
Sekreter Dr. M. Osman Kapıcıoğ-
lu, iki bölgenin makro ekonomik 
verilerinin ve yatırım potansiyelinin 
bulunduğu sektörel çalışmaların yer 
aldığı sunumu gerçekleştirdi. Prog-
ramın devamında da proje, yatırım, 
kurumsal organizasyon, sektör, 
mali durum ve eğitim konularında 
çalışmaların yapıldığı toplantılar 
gerçekleştirildi.
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LOJİSTİK

Arkas 5 bin TIR’la 
tarihi göçü yönetiyor
Atatürk Havalimanı 45 kilometre uzaklıktaki yeni açılan İstanbul Havalimanı’na taşına-
cak. Dünya havacılık tarihinin en büyük taşıma işini Arkas Lojistik gerçekleştiriyor. 

31 Ekim’de ilk ticari uçuşun 
gerçekleştiği İstanbul Yeni 
Havalimanı’na taşınma plan-

ları, rotalar ve diğer çalışmalar tüm 
hızıyla hazırlanıyor. Arkasında çok 
ciddi bir “lojistik mühendisliği” olan 
projede Arkas Lojistik Türk Hava 
Yolları’nın yeni evine taşınması 
konusunda altı aydan fazla süredir 
aşama aşama planlama yapıyor. 
Atatürk Havalimanı’ndan 45 
kilometre uzaklıktaki İstanbul Yeni 
Havalimanı’na taşınmanın dünya 
havacılık tarihinin en büyük taşınma 
olayı olduğu belirtiliyor.
Tarihe geçecek bu operasyonu 
özellikle ağır taşımaları üstlenen 
Arkas Lojistik, birbirinden farklı 
lojistik araçları ve ekipmanlarıyla 
gerçekleştirecek. FTL Kapaklı, FTL 
Tenteli ve Lowbed yanı sıra kontey-
ner iş makinesi ile gerçekleştireceği 
taşımada Arkas Lojistik, lashing ile 
stuffing hizmeti de verecek. Büyük 
taşınmanın toplamda 5 binden fazla 
TIR ile 45 saatte tamamlanması 
hedefleniyor. 
Ağır yüklere özel taşıma teknikleri 
ve büyük vinçler gibi ekipmanların 
yanında hızın da çok önem kazan-
dığı bu çalışmada;  istenilen hızda 
ve zamanda taşımanın gerçekleşti-
rilmesi için simülasyon çalışmaların-
dan, yük takibini sağlayacak barkod 
sistemine ve çalışacak personelin 
eğitimine kadar bir çok konu en 
ince detayına kadar planlandı.

6 ay boyUnca incEliklE dETaylan-
dırılan “loJisTik mühEndisliĞi”
Arkas Lojistik Genel Müdürü Onur 

Göçmez, bu projeyi şekillendirmek 
için tüm ekiplerin altı ay boyunca 
aralıksız ve incelikle çalıştığını be-
lirterek, işin matematiğinin önemini 
vurguladı ve bu taşımanın “lojistik 
mühendisliği” olarak tanımlanabi-
leceğini belirtti. Deneme taşımaları 

ile sürekli kendilerini geliştirdikleri-
ni ve farklı çözümler uyguladıklarını 
belirten Göçmez, taşıma sürecinin 
sorunsuz şekilde ilerlemesi adına 
gerekli teknolojik yatırımların da 
yapıldığını açıkladı. Geliştirilen 
özel bir yazılım ile barkodlama 
yapılarak taşınacak her ekipma-
nın stoklarını, sisteme aktarımını, 
hangi araca yüklendiğini, takibini 
ve performans değerlendirmelerini 
yapabileceklerini belirten Göçmez, 
ayrıca tüm taşıma araçlarının 
GPRS sistemiyle takip edileceğini, 
araçların nerede ne kadar süre 
boyunca durduğuna kadar, taşıma 
boyunca katettiği yolun ve zama-
nın an be an kontrol edileceğine 
dikkat çekti ve bu projede yer 
almaktan heyecan duyduklarını 
belirtti.

İhracatın Yıldızları belli oldu
Toplam 11 kategoride 22 firmanın ödüllendirildiği İhracatın Yıldızları ödül töreni Tür-
kiye İhracatçılar Meclisi önderliğinde yapıldı. Ödül töreninde İhracat Performans ödü-
lüne nominal olarak ihracatını geçen yıla göre en fazla artıran firmalar olan Çolakoğlu 
Metalurji, Tosçelik Profil ve Kaptan Metal layık görülürken, Türkiye’den ilk kez ihraç 
edilen ürünlere imza atan E-Berk, Mogul Tekstil ve Dermokil, Özgün Ürün Şampiyonla-
rı olarak belirlendi. 

Türkiye’nin ihracatına yön 
veren başarılı firmaların 
ödüllendirildiği ilk ve tek 

yarışma olan “İhracatın Yıldızları” 
organizasyonu bu yıl Ticaret Bakan 
Yardımcısı Gonca Yılmaz Batur ve 
Savunma Bakan Yardımcısı Muhsin 
Dere’nin de katılımıyla 17’nci kez 
düzenlendi. Ekonomik büyümeye 
sağladıkları katkıyla takdir toplayan 
ihracat şampiyonlarının belirlendiği 
yarışmada 298 firma arasından 
11 kategoride 22 firma ödüle layık 
görüldü. 
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) 
Başkanı İsmail Gülle, yaptığı 
konuşmada “Ticarette koruma-
cılık eğilimlerinin arttığı, küresel 
ekonomideki tehditlerin had 
safhaya ulaştığı dönemlerde bile 
ülke olarak büyük başarılar imza 
atıyoruz. Ekim ayında yakaladı-
ğımız 15,7 milyar dolarlık rekor 
ihracat gelecek başarılarımızın 
da en büyük göstergesi oldu. 
Şu anki veriler de, Kasım ayında 
yine %10’un üzerinde bir ihracat 
artışına işaret ediyor. Ay sonunda 
da yeni başarılara imza atarak,170 
milyar dolarlık ihracat hedefimize, 
bir adım daha yaklaşmış olacağız. 
Etkinliğimizde de, bu başarımızın 
gizli mimarlarını, fark yaratan yıldız-
larımızı bir araya getirdik. Geliştir-
dikleri inovatif ürünleriyle, özgün 
tasarımlarıyla fark yaratan 22 
gizli şampiyonumuza; E-ticaretten 
hizmet ihracatına; özgün üretimden 
girişimciliğe, 11 farklı kategoride 
ödüllerini takdim ettik. Ödül töre-
nimiz boyunca, bu firmalarımızın 
ilham veren hikâyelerini dinleyerek, 
yeni pazarlara nasıl yelken açtıkla-
rını öğrendik. Tüm firmalarımızın, 
Ar-Ge’yi, inovasyonu, tasarım ve 
markalaşmayı ön plana çıkararak, 
katma değerli üretime ve ihraca-
ta odaklanmasını hedefliyoruz. 

Devletimizin ve milletimizin desteği 
ile, bu farkındalığa sahip 71.000 
ihracatçımız ile omuz omuza, 2023 
hedeflerimize ulaşacağımıza inanı-
yoruz”” dedi.

Toplam 11 kaTEGoridE 22 Firma 
ÖdülE layık GÖrüldü
Ödül töreninde “İhracat Perfor-
mans” ödülüne nominal olarak 
ihracatını geçen yıla göre en fazla 
artıran firmalar olan Çolakoğlu 
Metalurji, Tosçelik Profil ve Kaptan 
Metal layık görülürken, Türkiye’den 
ilk kez ihraç edilen ürünlere imza 

atan E-Berk, Mogul Tekstil ve Der-
mokil “Özgün Ürün Şampiyonları” 
olarak belirlendi. 
“Sınır Tanımayan Şampiyonlar” 
Fatinoğlu Holding, Morton Medikal 
ve Mutlu Makarnacılık, en fazla 
ülkeye ihracat yaparak ve ihraç 
ürünlerine çeşitlilik katarak ödül ka-
zanırken, “e-İhracat” kategorisinde 
Kaft Tasarım ödüllendirildi. “Hizmet 
Şampiyonu” kategorisinin kazananı 
ise VLMEDIA Yazılım oldu. 
Turquality desteğinden faydalana-
rak yurtdışında Türk Malı imajını 
güçlendiren çalışmalarıyla Bantboru 
“Turquality Şampiyonu” seçildi. 
“Girişimcilik Şampiyonu” Vezirköprü 
Orman Ürünleri, “Üniversite-Sanayi 
İşbirliği Şampiyonu” Yüksel Tohum 
olarak belirlenirken, “En Çevreci 
Şampiyon” Netpak Ambalaj, “Ar-Ge 
Merkezi İnovasyon Şampiyonu” 
Tunay Gıda oldu. 
“En Uzun Süreli İhracat Performansı 
Ödülü”nü Tirsan Kardan kazandı. 
Ak Değirmen Makine, Akuakare Su 
Ürünleri, Akbaşlar Tekstil ve Eko 
Food Gıda ise “Özel Ödül”e layık 
görüldü. “Jüri Büyük Ödülü”nü ise 
MİLGEM kazandı. 
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TÜRKLİM’in yeni başkanı Mehmet Hakan genç oldu
Türkiye Liman İşletmecileri Derne-
ği (TÜRKLİM), üç yıl süreyle görev 
yapacak yeni yönetim kurulunu, üye 
liman temsilcilerinin oylarıyla seçti. 
Yapılan oylama sonucu TÜRKLİM’in 
yeni Yönetim Kurulu Başkanı Meh-
met Hakan Genç olurken, Başkan 
Yardımcılığı görevini ise Cem Aysel 
üstlendi.
1958 İstanbul doğumlu olan Meh-
met Hakan Genç, Marmara Üniver-
sitesi İdari Bilimler Fakültesi’nde 
lisans eğitimini tamamladı. 1977 
– 1983 yılları arasında Yakın Doğu 
Deniz Acenteliği A.Ş.’de görev 
yapan Genç, 1985 – 1990 yılları 
arasında Arkas Denizcilik ve Nakliyat 
A.Ş.’de çalıştı. 1990 yılından 2000 
yılına dek Arkas Holding Grup Şirketi 
Egekont Konteyner Taşımacılık A.Ş’ 
de İstanbul Şube Müdürlüğü yapan 
Genç, 2000 yılından bu yana Arkas 
Holding A.Ş’ de Liman ve Terminal 
İşletmeleri Grup Başkanı olarak 
çalışıyor.

yeni yönetim kurulu üyeleri;
yÖnETim kUrUlU baŞkanı
1. Mehmet Hakan GENÇ / MARPORT
YÖNETİM KURULU BAŞKAN YARDIMCISI
2. Cem AYSEL / ERDEMİR
yÖnETim kUrUlU üyElEri
3. Arcan FAYATORBAY / APM
4. Gökhan YURTEKEN / DP WORLD
5. Recai IŞIKTAŞ / FORD OTOSAN
6. Aydın ERDEMİR / TOROSPORT 
7. Uygun DEĞİRMENCİ / SOLVENTAŞ
8. Aziz GÜNGÖR / EGE PORT
9. Yüksel Nuri PEKER / MIP

Dünya çapında en fazla Continental 
VDO dijital takograf satışı yapan 
İntermobil’in Uzaktan Veri İndirme 
Cihazı VDO DLD teknolojisi ile filolar 
daha iyi yönetilebiliyor. 2018 yılında 
T.C. Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığının 
genelgesi ile uygulamaya alınmış 

olan “Dijital Takograf ve Sürücü Kartı 
Verilerinin İndirilmesi ve Arşivlenme-
si”  konusundaki denetimler 2019 
başı itibariyle daha da sıklaştırılacak. 
T.C. Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığının 
yol kenarı denetim istasyonlarında 
dijital takograf denetimine de başla-

yacak olması nedeniyle ilgili verilerin 
indirilmesi, arşivlenmesi, bakanlığın 
merkezi veri tabanına gönderilmesi, 
herhangi bir yaptırıma ve para ceza-
sına maruz kalmamak için daha da 
önemli hale geldi.  Uzaktan sürücü 
ve araç tanılama, tak-çalıştır hızlı 
kurulum seçeneği, özel kablo ve so-
ketleri ile CAN sistemine zarar ver-
meden erişim gibi diğer veri indirme 
cihazlarında bulunmayan özelliklere 
sahip olan VDO DLD Uzaktan Veri 
İndirme Cihazı sayesinde filo ope-
rasyonları çok daha hızlı ve sorunsuz 
sonuçlandırabiliyor.
Dijital takograf ve sürücü kartı 
verilerinin uzaktan indirilmesine,  
konum araç bilgilerinin canlı akta-
rımı ve VDO TIS-Web sunucularına/
istenilen konumlara uzaktan veri 
transferi gibi birçok işleme imkan 
sağlayan VDO DLD Uzaktan Veri 
İndirme Cihazı filo ve sürücülerin 
uzun yollarda güvenliğini sağla-
yabiliyor. Operasyonları en etkin 
biçimde gerçekleşmesini sağlıyor.

VDO DLD, Uzaktan Veri İndirme Cihazı 
filo yönetimini kolaylaştırıyor
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